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فرارسیدن سالروز ولادت حضرت رسول اکرم)ص( و امام جعفرصادق)ع( مبارک باد

مدیرعامل شرکت توزیع برق استان اصفهان با تأکید بر اهمیت تأمین برق پایدار 
برای صنایع حیاتی کشور، گفت: برق کارخانجات داروسازی بدون محدودیت 
تأمین و تلاش می شــود تا از قطعی برق در این واحدهای تولیدی حســاس 

جلوگیری شود.
به گزارش خبرگزاری »ایمنا«، با وجود اینکه گرمای بی ســابقه تابستان سال 
جاری شرایط تأمین برق پایدار را سخت کرد اما صنایع حساس به ویژه بخش 

داروسازی کشور در زمینه انرژی با محدودیت مواجه نشدند.

مدیرعامل شرکت توزیع برق اســتان اصفهان با اشاره به ناترازی ایجاد شده به 
دلیل گرمای شدید هوا، اظهار کرد: با وجود افزایش بی سابقه مصرف برق در فصل 
گرم سال، شرکت های توزیع برق تمام تلاش خود را به کار بسته اند تا تأمین برق 
صنایع حساس و حیاتی کشور، به ویژه کارخانجات داروسازی را تضمین کند. 
محمد مرادی افزود: با توجه به نقش مهم دارو در تأمین سلامت جامعه، قطع 
برق در کارخانجات داروسازی می تواند عواقب جبران ناپذیری داشته باشد و به 

همین دلیل، تأمین انرژی برق این واحدها بدون محدودیت انجام شد.

رئیس پلیس راهور استان اصفهان در آیین آغاز ستاد مهر از راه اندازی مرکز کنترل 
ترافیک کلانشهر اصفهان خبرداد.

به گزارش »مهر«، سرهنگ اصغر زارع صبح چهارشنبه در آیین آغاز ستاد مهر شهر 
اصفهان ضمن تقدیر از مجموعه مدیریت شهری و آموزش و پرورش اظهار کرد: 
این روزها همه مجموعه ها برای بازگشــایی مراکز آموزشی در شرایط مطلوب، 
می کوشــند. وی تراکم های ترافیکی اعم از زمانی و مکانی، اصناف ترافیک زا، 
مسدودشدن راستگردهای معابر و موتورسیکلت ها را از چالش های ترافیکی 
شهر برشمرد و گفت: موتورسیکلت سواران و عابران پیاده متأسفانه سهم بالایی از 

جانباختگان تصادفات شهری را تشکیل می دهند.
رئیس پلیس راهور استان اصفهان با بیان اینکه طی یک سال گذشته اقدامات 
زیربنایی مثبتی در شهر با کمک مدیریت شهری اصفهان انجام شده است، ابراز 

کرد: یکی از مهمترین آنها احداث مرکز کنترل ترافیک در شهرک آزمایش بود که 
وجود آن در شهر اصفهان سبب افزایش ایمنی معابر، کاهش مصرف سوخت و 

بهینه سازی اعمال مقررات می شود.
 ســرهنگ زارع با اشــاره به راه اندازی ســامانه خودکار ثبت تخلفــات و تهیه

 ۲۱ دستگاه موتور سیکلت برای پلیس راهور با هزینه ۶۰ میلیارد ریال، ابراز کرد: 
سه ایستگاه پلیس راهور در مناطق 3، 5 و ۱۰ شهر اصفهان برای ارائه خدمات به 

شهروندان با همکاری شهرداری احداث شده است.
رئیس پلیس راهور اســتان اصفهان همچنین به تجهیز ۲5 نقطه شهر به سایه 
بان پلیس راهور خبــرداد و گفت: درخصوص حضور فیزیکــی همکاران ما در 
 معابر با توجه به هوشمندسازی سیستم ها باید گفت گاهی حضور پلیس راهور 

ضرورت دارد اما در برخی موارد نیز ضروری نیست.

شهردار مبارکه گفت: تأمین روشنایی معابر شهری یکی از مهم ترین دغدغه های 
شهروندان و شهرداری و شورای شهر مبارکه است.

به گزارش خبرگزاری »ایمنا«، مصطفی رحیمی در جلســه مشترکی با رئیس 
اداره برق شهرستان مبارکه اظهار کرد: نصب روشنایی از ورودی شهر تا میادین و 
بلوارهای تحت مدیریت شهرداری، بخشی از اقدامات گسترده مدیریت شهری 

مبارکه در راستای ارتقای سطح روشنایی و رضایت شهروندان به شمار می رود.
وی با بیان اینکه روشنایی تأثیر فراوانی در ایجاد امنیت و کاهش تصادفات دارد، 
تأکید کرد: ارتقای سطح روشنایی در معابر و محله های مختلف شهر مبارکه یکی 

از مهمترین مطالبات شهروندان گرامی است و انتظار داریم تا اداره برق شهرستان 
نگاه ویژه ای برای رفع خاموشی ها داشته باشد.

شهردار مبارکه خاطرنشان کرد: مدیریت شهری مبارکه همکاری و تعامل لازم را 
با همه ارگان ها دارد و در راستای کمک به اداره برق برای بهبود وضعیت روشنایی 

هر آنچه در توان دارد، انجام خواهد داد. 
 بــه گــزارش »ایمنــا«، این نشســت مشــترک به منظــور رفع مشــکلات 
خاموشی معابر، ارتقای وضعیت روشنایی معابر سطح شهر مبارکه و محلات و 
اجرای شبکه برق پروژه های عمرانی با حضور شهردار مبارکه و رئیس اداره برق 

این شهرستان برگزار شد.

مدیرعامل شرکت توزیع برق استان اصفهان:

برق کارخانجات داروسازی بدون محدودیت تأمین شد

رئیس پلیس راهور استان اصفهان:

مرکز کنترل ترافیک شهر اصفهان راه اندازی شد

شهردار مبارکه:

تأمین روشنایی معابر شهری از دغدغه های شهروندان و مدیریت شهری 
مبارکه است

مدیر بازرسی و نظارت اصناف استان اصفهان مطرح کرد  

فرصتهایشغلیدرتصرفاتباعغیرمجاز
وقتی »غول سبز« ارتش طلایی 
را در امان با ضربه زدن به پاشنه 
آشیل آن شکست می دهد؛ 
الامان از خط دفاع الامان از خط دفاع 
سپاهان!سپاهان!
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۱۱۵ هزار تُن آسفالت ریزی در معابر اصلی 
اصفهان انجام شد

8۰۰۰بسته لوازم التحریر به دانش آموزان 
بی بضاعت اصفهان اهدا می شود

 »زنده رود« افسانه نیست 
 قلب تپنده اصفهان در کشاکش مرگ و زندگی 

۲۰ اتوبوس برقی وارد 
شهر اصفهان می شود

تردد در محدوده 
زوج و فرد اصفهان، 

فروشی شد
مسجد کازرونی اصفهان زیر چرخ بولدوزر  تخریب شد

پس از واقعه!پس از واقعه!
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احداث بیمارستان شمال شهر 
اصفهان به کجا رسید؟
همانهمیشگی؛
درپیچوخموعدهها!

رنا
 ای

س:
عک

وزارت راه هیچ بخشنامه ای 
برای ساخت خانه های

 ۲۵ متری ندارد

شرکتآبوفاضلاباستاناصفهان

فراخوانمناقصهعمومی

شرکتآبوفاضلاباستاناصفهان در نظر دارد مناقصات ذیل را از طریق ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد 
مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس: www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم 

است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.   

مبلغ تضمینمبلغ برآوردموضوع مناقصهمدت
شماره فراخوان سامانه ستاد 

و شماره مناقصه

 ۱۲
ماه

)تعمیر و نگهداری پمپ ها( ارتقا و بهسازی 
۷۳,۶۲۱,۴۰۷,۳۵۳۳,۶8۱,۰۰۰,۰۰۰تاسیسات تامین و انتقال آب آبفا اصفهان 

۲۰۰3۰۰۱۴3۴۰۰۰۱۷۰
۴۰۳-۲-8۱,۵

۶ ماه
محوطه سازی مخزن و ایستگاه 
۱۹,۷۵۷,8۲۴,8۰۰۹88,۰۰۰,۰۰۰پمپاژ شاپورآباد منطقه برخوار 

 ۲۰۰3۰۰۱۴3۴۰۰۰۱۷۱
۴۰۳-۲-۱۴۰,۳

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس: 
www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم اســت مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را 

جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. تاریخ انتشار مناقصه در سامانه: تاریخ ۱۴۰۳/۰۶/۲8 می باشد.

تاریخروزساعتعنوان

۱۴۰۳/۰۷/۰۴چهارشنبه۱۳:۰۰مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه

۱۴۰۳/۰۷/۱۴شنبه۱۳:۰۰مهلت زمانی ارسال پیشنهاد

۱۴۰۳/۰۷/۱۵ یکشنبه ۰8:۰۰زمان بازگشایی پاکتها

3- اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکتهای الف:
۱-3- آدرس: اصفهان، خیابان شیخ کلینی، خیابان جابر ابن حیان، دبیرخانه معاملات شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان، تلفن: 8-3۶۶8۰۰3۰-۰3۱، اتاق )۲9۲( 

۴- اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه:
۱-۴- مرکز تماس: ۰۲۱-۴۱93۴

۲-۴- دفتر ثبت نام: 889۶9۷3۷ و 85۱93۷۶8
5- اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام سایر استانها، در سایت سامانه )www.setadiran.ir( بخش ثبت نام/ پروفایل/ تامین کننده/ مناقصه گر موجود است.

نوبت اول
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 مسئول فوریت های پزشکی شهرستان نایین:

 کمبود ۲ پایگاه اورژانس در مسیرهای نایین-انارک 
و انارک-چوپانان

مسئول فوریت های پزشــکی شهرســتان نایین گفت: آمار زمانی اورژانس نایین در عملیات های 
درون شــهری با کشــور برابری می کند، اما به دلیل کمبــود ۲ پایگاه در مســیرهای نایین_انارک و 

انارک_چوپانان، در عملیات های درون جاده ای آمار زمانی نایین از کشور بالاتر است.
رضا عباسی در گفت وگو با »ایسنا«، اظهار کرد: حدود ۲۵0 عملیات در ماه و حدود 3000عملیات در سال 

برای اورژانس شهرستان نایین ثبت می شود.
وی افزود: در حال حاضر 30 پایگاه اورژانس در سطح شهرستان وجود دارد و با توجه به برنامه ششم 
توسعه و استاندارد، با کمبود ۲ پایگاه در مسیرهای نایین به انارک و انارک به چوپانان مواجه هستیم.

عباسی با بیان اینکه متوسط زمان رســیدن آمبولانس به بالین بیمار در کشور در عملیات های درون 
شهری ۸ دقیقه و در عملیات های درون جاده ای ۱۴ دقیقه است، گفت: خوشبختانه آمار زمانی نایین 
در عملیات های درون شهری با کشور برابری می کند، ولی به دلیل کمبود ۲ پایگاهی که گفته شد در 

عملیات های درون جاده ای آمار زمانی نایین از کشور بالاتر است.
مسئول فوریت های پزشکی شهرســتان نایین ادامه داد: در حال حاضر ۸ عدد آمبولانس در سطح 
شهرستان وجود دارد اما چهار عدد از این آمبولانس ها بیش از ۱۵ سال کار کرده و باید تعویض شوند و 

در بعضی مواقع دچار مشکل می شویم. 
وی خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه دسترسی به وسایل مورد نیاز تعمیر آمبولانس ها کم است، تعمیر 
زمان بر است و به عنوان نمونه یکی از آمبولانس ها ۲ سال پیش تصادف کرد ولی هنوز تعمیر نشده و 

به دست ما نرسیده است.
عباسی افزود: از لحاظ تجهیزات پزشکی در نایین مشــکلی نداریم و داروها و تجهیزات مصرفی از 

اصفهان برای نایین ارسال می شود.
مسئول فوریت های پزشکی شهرستان نایین گفت: نایین از نظر نیروی انسانی مانند استان و کشور با 
مشکل کمبود نیرو مواجه است و حتی در بعضی از مواقع مجبور به تعطیلی یکی از پایگاه ها می شویم 

و برای حل این مشکل در سطح کشور باید جذب نیرو به صورت استخدامی یا شرکتی انجام شود.
وی ادامه داد: در حال حاضر با توجه به مشــکلاتی که برای حقوق ساعت اضافه کاری پرسنل است، 
استقبالی برای اضافه کاری نیست، اما در سطح کشور قصد دارند حقوق ساعت اضافه کاری را افزایش 

دهند که اگر این اتفاق رخ دهد به احتمال قوی مشکل کمبود نیرو حل می شود.
عباسی با بیان اینکه مطابق آمار که ۶ ماه پیش به دست ما رسید در بحث تصادفات حدود ۴ درصد 
در سطح شهرستان افزایش آمار داشــتیم. مسئول فوریت های پزشکی شهرســتان نایین، گفت: 
مأموریت های داخل شهری برای بیماری های قلبی و عروقی، تنفسی و بیماری هایی از قبیل ضعف، 
بی حالی و تصادف است که اکثر تصادفات اعزامی به دلیل اهمال در اصول رانندگی موتورسوارها است 
که این آمار تصادف با توجه به آمار تصادفات جاده ای زیاد اســت. وی اضافه کرد: در مأموریت های 
برون شهری با توجه به اینکه شهرستان ما یک کریدور شرق به غرب و شمال به جنوب است، تعداد 

تصادف زیادی را نسبت به سایر شهرستان ها شاهد هستیم.
عباسی با اشاره به اتصال اتاق فرمان اورژانس از شهرستان ها به مرکز استان، اظهار کرد: بیش از یک 
 سال است که اتاق فرمان ها در استان متمرکز شده و در تمام استان اصفهان تماس با ۱۱۵ به اصفهان 
وصل می شود و اســتان بعد از گرفتن احوالات و آدرس بیمار به صورت سیستمی، مورد و سوژه را به 

شهرستان ها اعلام می کند.
مسئول فوریت های پزشکی شهرستان نایین ادامه داد: این کار محاسن و معایبی دارد که از محاسن 
این کار می توان به ســئوال و پرسش کارشناسان پزشــکی از بیمار یا اطرافیان برای کمک تا رسیدن 
آمبولانس اشاره کرد و یکی دیگر از محاسن این کار این است که اگر در مواردی بیش از یک آمبولانس 
نیاز باشد، می توان از پایگاه های نزدیک به حادثه آمبولانس اعزام کرد و از معایب این مورد می توان به 

بحث آدرس دهی دقیق و گویش محلی نایین اشاره کرد.

رئیس شورای اسلامی شهر کاشان:

اماکن ورزشی مهم ترین زیرساخت ارتقای سلامت عمومی هستند
رئیس شورای اســلامی شهر کاشــان گفت: اماکن ورزشی مهم ترین 
زیرساخت در ارتقای سلامت عمومی است و باید به آن توجه ویژه شود.

به گزارش »ایمنا«، دویســت و یازدهمین جلسه شورای اسلامی شهر 
کاشان با محوریت بررسی وضعیت اماکن ورزشی سطح شهر برگزار شد. 
این جلسه با حضور رئیس اداره ورزش و جوانان، اعضای شورای شهر و 
شهردار کاشان برگزار شد. در ابتدای جلسه علیرضا مفرح، رئیس شورای 
اسلامی شهر کاشان با تأکید بر اهمیت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی 
در شهر، اظهار کرد: اماکن ورزشــی از جمله مهم ترین زیرساخت های 
ارتقای سلامت عمومی و توســعه ورزش های همگانی هستند و باید 
تلاش کنیم تا با بهبــود وضعیت این اماکن، زمینه رشــد فعالیت های 
ورزشی برای تمامی اقشار جامعه فراهم شــود. در ادامه محمد جواد 
ســلامیان زاده، رئیس اداره ورزش و جوانان کاشــان به ارائه گزارشی 
از وضعیت فعلی اماکن ورزشــی پرداخت و مشــکلات و چالش های 
موجود در این زمینه را تشریح کرد. وی کمبود بودجه، فرسودگی برخی 
از ســالن ها و زمین های ورزشــی و نیاز به تجهیزات بــه روز را از جمله 
چالش های اصلی عنوان کرد و خواســتار همکاری بیشتر شهرداری و 

سایر نهادها در این حوزه شد.

ضرورت احیای مجمع خیرین توسعه عمران شهری
در ادامه رئیس مجمع خیرین توسعه عمران شــهری کاشان با اشاره 
به جایگاه بالای ورزش در کشــورهای توســعه یافته از شهردار کاشان 
خواست تا با قرار دادن فضایی مناســب به این مجمع در حوزه توسعه 
شهری بکوشد. حسین حیدریان گفت: بحث ورزش در دنیا تبیین شده 
است و هرگونه سرمایه گذاری در این خصوص کمک به توسعه یافتگی 
است. عضو  شورای اسلامی کاشان با اشــاره به اینکه متأسفانه در این 
منطقه ورزش در تخصیص بودجه ها حرف آخر را می زند، افزود: شاهد 
آن هســتیم که با وجود تأکیدات مقام معظم رهبری به حوزه ورزش و 
جوانان همچنین این مهم مورد بی مهری قرار می گیرد. حیدریان افزود: 
خیرین ظرفیت بزرگی برای شهر کاشــان محسوب می شوند، مدیران 
شهری می توانند با اســتفاده از این ظرفیت توسعه منطقه را با سرعت 
بیشــتری پیش برده و در این خصوص گام های بلندتری بردارند. وی 
توافقات قبلی شــهرداری با اداره ورزش و جوانان را نا فرجام خواند و 
گفت: متأسفانه در دوره های قبل کسورات زیادی در حوزه ورزش انجام 
شده است و سرانه ورزشی پایینی را برای این شهرستان رقم زده که ۲۱ 
سانتیمتر مربع برای هر نفر است و می توان گفت بسیار پایین و رتبه یکم 
کشوری را در این خصوص به خود اختصاص داده و تنزل کرده است. وی 

افزود: کاشان با دارا بودن ظرفیت های ویژه اقتصادی و خیری می تواند 
این منطقه را در استانداردسازی جایگاه سرانه ورزشی کشور که یک متر 
است برای هر نفر قرار دهد در صورتی که شهرداری با فراهم کردن مکانی 
به احیای مجمع توسعه عمران شــهری بپردازد. حیدریان با اشاره به 
فعالیت و هزینه کرد بخش خصوصی در باشگاه خیابان کارگر کاشان، 
گفت: هم اکنون شــاهد فعالیت یک آکادمی کشــتی در این منطقه 
هستیم که در کوتاه ترین مدت توانسته است بازیکن تیم ملی کشتی را 

پرورش دهد و روانه این تیم کند.

عدم عدالت توزیعی در رفاه شهرستان کاشان
حسین باغشیخی، یکی دیگر از اعضای شورای اسلامی شهر کاشان نیز 
در این جلســه اظهار کرد: با توجه به ضرورت ها و آسیب های اجتماعی 
نگاه عدالت محور در برخی مناطق کاشان کمرنگ بوده است. وی افزود: 
در برخی از محلات کم برخوردار با وجود ظرفیت های ویژه ورزشی نگاه 
خاصی صورت نگرفته و توزیع ناعادلانه رفاه در شهرســتان سبب شده 
که سرانه ورزشی و رفاهی بسیار پایینی برای این ظرفیت های ورزشی 
رقم زده شود. باغشیخی گفت: با وجود اینکه خیران مناطق کم برخوردار 
رفاهی مطالبه گری و همراهی خوبی با مدیران شــهری داشــتند اما 
همچنان شاهد این بی عدالتی هستیم. وی با بیان اینکه خیرین پای 

کار توسعه محلات هستند افزود: مدیرت شهری با نگاه عدالت محور 
به این مناطق می تواند به جذب شــرکت های بزرگ و متمول پرداخته 
و مسئولیت های اجتماعی آنان را در حوزه های ورزش و رفاه اجتماعی 
یادآور شــود. وی حمایت خاصه از بانوان را در راستای ورزش و نشاط 
اجتماعی از مدیریت شهری خواست و گفت: بانوان به عنوان پایه های 
اصلی خانواده باید مورد تفقد و نگاه ویژه مدیریت شهری قرار گرفته و 

به سلامت جسم و روحشان توجه ویژه شود.

هزینه سالن های ورزشی کاشان غیر مجاز است
در ادامه علیرضا عرب بیگی، عضو دیگر شورای شهر کاشان با اشاره به 
اینکه هم اکنون هزینه باشگاه های ورزشی بیش از حد مجاز است،گفت: 
 بر اثــر مصوبات به عمل آمده حد اکثر هزینه هر ســالن ورزشــی باید

 ۱۹0 هزار تومان باشد که اکنون بسیار بیشتر از این مبلغ دریافت می شود. 
وی با اشاره به ظرفیت و جایگاه بالای ورزش فوتبال در کشور و  منطقه 
کاشان افزود: هیچ سالنی در شهر کاشان به هیئت فوتبال تعلق ندارد که 
این موضوع تیم های ورزشی فوتبال را دچار بحران کرده،چنانچه سالنی 
در اختیار این هیئت ورزشی قرار بگیرد با توجه به استعدادهای درخشان 
در فوتبال منطقه، شکوفایی بیشــتری در این حوزه ورزشی شهرستان 

کاشان شاهد خواهیم بود.

شهردار مبارکه از اجرای عملیات خط کشی خطوط عابر پیاده و اجرای نوشتارهای »احتیاط مدرسه« در آستانه بازگشایی مدارس در راستای افزایش ضریب ایمنی دانش آموزان 
خبر داد. مصطفی رحیمی در جمع خبرنگاران اظهار کرد: هر سال در آستانه بازگشایی مدارس و بر اساس برنامه ریزی های انجام شده در راستای طرح استقبال از مهر، اقداماتی 
از سوی شهرداری به منظور کاهش و روان سازی ترافیک و ایمن سازی مقابل مدارس انجام می شود. وی افزود: عملیات رنگ آمیزی خطوط عابر پیاده در راستای تسهیل در 
رفت و آمد دانش آموزان و ایمن سازی معابر اصلی برای تردد دانش آموزان مقابل مدارس و کاهش تصادفات در حال انجام است و تا پایان شهریور ادامه دارد. شهردار مبارکه 
خاطرنشان کرد: رنگ آمیزی سرعت گیرهای سطح شهر، ترمیم و بازسازی و شست وشوی چراغ های راهنمایی و چراغ های عابر پیاده سطح شهر، نصب علائم راهنمایی و رانندگی 
و خط کشی طولی از دیگر اقدامات حوزه ترافیک شهرداری در آستانه سال تحصیلی جدید است. رحیمی اضافه کرد: شهرداری مبارکه امسال و در آستانه بازگشایی مدارس، 
اقدامات دیگری را برای تسهیل در رفت و آمد دانش آموزان و شهروندان در بخش های مختلف از جمله تاکسیرانی و سازمان اتوبوسرانی انجام می دهد. وی تصریح کرد: نظافت 
تمام خیابان ها و معابر منتهی به مدارس، رنگ آمیزی مبلمان شهری، کاشت انواع گل در باغچه های شهر، پاکسازی علائم ترافیکی، حذف موانع و نواقص خطر آفرین در محدوده 
مدارس، رفع سد معبر در مسیر تردد دانش آموزان، جمع آوری نخاله های ساختمانی در معابر، رنگ آمیزی سرعتگاه ها و خطوط عابر پیاده در مناطق پر رفت و آمد و پر خطر از 

دیگر اقدامات شهرداری مبارکه در آستانه سال تحصیلی جدید است.

خبر روزاقدامات شهرداری مبارکه در آستانه بازگشایی مدارس

 برگزاری بیش از  ۳۲۰ برنامه به مناسبت هفته دفاع مقدس
در  خمینی شهر

فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه خمینی شــهر گفت: به مناسبت هفته دفاع مقدس، برگزاری 
بیش از 3۲0 عنوان برنامه در قالب ۲۹ موضوع در این شهرستان پیش بینی شده  است.

به گزارش »ایمنا«، جواد فصیحی در نشست خبری با خبرنگاران و اصحاب رسانه به مناسبت هفته 
دفاع مقدس، به تشریح برنامه های دفاع مقدس پرداخت و عنوان کرد: در شهرستان خمینی شهر 
ستاد دفاع مقدس با مسئولیت فرماندار و دبیری سپاه تشکیل شد و با توجه به اهمیت اثرگذاری 
برنامه ها در سطح محلات، ادارات و مدارس، شهرداری، دســتگاه ها و نهادهای مختلف و ذیربط 

ملزم به اجرای این برنامه ها هستند.
فصیحی ادامه داد: از سوی پایگاه های مقاومت بسیج و حوزه های مختلف این شهرستان در مجموع 
3۲0 برنامه پایگاهی در قالب ۲۹ موضوع، 30 برنامه قشری و ۱۵ برنامه ناحیه ای نیز اجرا می شود.

وی عنوان کرد: برنامه های چهل و چهارمین ســالگرد حماسه بزرگ دفاع مقدس با شعار محوری 
»در راه فتح قله ایم« برگزار می شود که از جمله آنها می توان به ۴۵ مورد نشست روشنگری و جهاد 
تبیین در سطح مساجد، مدارس و پایگاه های بسیج، ۱۶ اکران فیلم سینمایی مرتبط با دفاع مقدس، 
 کافه شــهدا با موضوع پاتوق گفتگو در مورد دفاع مقدس، ۵0 بازدید از خانواده های شهدا و اهدای 

یک پرچم با نخ متبرک به حرم امام حسین )ع( اشاره کرد.
فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه خمینی شهر عطرافشانی مزار شهدا، یادواره شهید آبروی محله، 
یادواره شــهدای خانگی، اردوی گلستان شهدا با عنوان بهشــت گردی، اجرای مسابقات فرهنگی 
هنری، رزمایش دیوار نویسی و پاک کردن بقایای اغتشــاش سال گذشته، تولید دست سازه ها و 
خوش نویسی با عنوان تجسم هنر، میز خدمت، مسابقات کتاب خوانی، مسابقات بومی محلی را 
از دیگر برنامه های این هفته عنوان کرد. فصیحی از اجرای ۴0 مورد روایتگری در مدارس و محلات 
با عنوان لاله های روشــن و مجموع ۱00 روایت تا پایان هفته بسیج دانش آموزی خبر داد و افزود: 
برنامه های دیگری همچون نواختن زنگ ایثار و مقاومت دراول مهر با حضور مسؤلین، جلوه شکوه 
یا فضاسازی پایگاه های بسیج، نهضت وصیت خوانی توسط کودکان در مساجد، ۱0 مورد جشن میلاد 
پیامبر اکرم )ص( و امام جعفر صادق)ع( و نمایش پایگاهی نیز در این هفته پیش بینی شده است.

فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه آران و بیدگل تشریح کرد

برنامه های هفته دفاع مقدس در آران و بیدگل
فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه پاســداران انقلاب اســلامی آران و بیدگل گفت: برنامه های 
گرامیداشت هفته دفاع مقدس در ۴0 عنوان اصلی و ۴۴0 زیر برنامه در این شهرستان اجرا می شود.

ابوالفضل حسین دوست در گفت وگو با »ایسنا«، اظهار کرد: عطرافشانی گلزار شهدا، یادواره شهدا، 
نمایش فیلم ســینمایی و رزمایش الی بیت المقدس از جمله برنامه های هفته دفاع مقدس در 
شهرستان آران و بیدگل است. وی افزود: برگزاری جشــن های هفته وحدت، مسابقه کتابخوانی، 
اجتماع شوراهای پایگاه های بسیج در مصلای نماز جمعه، اجرای سرود همگانی در میدان های شهر 
و رژه خودرویی نیروهای مسلح از دیگر برنامه های هفته دفاع مقدس است. فرمانده ناحیه مقاومت 
بسیج سپاه پاسداران انقلاب اسلامی آران و بیدگل، تصریح کرد: بهره برداری از ۱00 نیروگاه خورشیدی 
تجمیعی در اردوگاه قدس از برنامه هایی اســت که با هدف کمک به اقتصاد خانواده های محروم 
اجرا شده است. ضمن اینکه پیش از این برق ۲۲۲ پنل خورشــیدی وارد مدار شده است. حسین 
دوست گفت: برگزاری یادواره شهید زهرا دهقانی در نوش آباد، شب شعر در یزدل، یادواره شهدای 
سفیدشهر، دیدار با خانواده ۵0 شهید شاخص از دیگر برنامه های این هفته است. وی افزود: نواختن 
زنگ مهر و مقاومت در مدارس شهرستان هم زمان با اول مهر، برنامه چهار شب با شهدا در نوش آباد، 
برگزاری مسابقات ورزشی گرامیداشت شهدای کارگر، پویش آثار رسانه ای و برپایی نمایشگاه در 

دانشگاه پیام نور از جمله برنامه هایی است که در این هفته برگزار خواهد شد.

با مسئولان

 شهردار فریدونشهر خبر داد

 اجرای عملیات آسفالت
 ۲۴ هزار مترمربع از معابر 

شهری در سال جاری
شهردار فریدونشهر گفت: از ابتدای سال جاری 
تاکنون با 3000 تن آسفالت ۲۴ هزار مترمربع 
از معابر ســطح شــهر و محلات کم برخوردار و 
مناطق دارای اولویت بــا هزینه ای بالغ بر ۷.۵ 
میلیارد تومان روکش آســفالت شد. ابراهیم 
باتوانی در گفت وگو با »ایمنا«با اشاره به اینکه 
ابتدای دوره ششم مدیریت شهری بسیاری از 
محله های تازه احداث به شهر اضافه شده و با 
توجه به اجرای طرح های تفکیکی در ۴0 درصد 
این محلات ساختمان ســازی صورت گرفته 
بود، اظهار کرد: کوچه هــا و معابر این محلات 
نیازمند آماده سازی، زیرسازی، جدولگذاری 
و کانیوگذاری و آســفالت و روشنایی و سایر 
خدمــات داشــت. وی افــزود: بــا همراهی 
اعضای شورای اسلامی شــهر و کمک بخش 
خصوصی، ماشین آلات شــهرداری اورهال و 
استانداردســازی کارخانه آسفالت شهرداری 
انجام شد، به علاوه توانســتیم طی سه سال 
گذشته هر ســاله حدود ۱3 هزار تن آسفالت 
در کارخانه آسفالت شهرداری تولید و عملیات 
آسفالت معابر شــهری را اجرا کنیم. باتوانی با 
بیان اینکه نیازمند حداقل ۲000 تن قیر هستیم، 
گفت: با توجه به اینکه استهلاک معابر شهری در 
فریدونشهر به لحاظ اقلیم سرد و دوره طولانی 
یخ بندان زیاد اســت، امید می رود مسئولان 
استانی و کشــوری برای تهیه قیر با شهرداری 
فریدونشــهر همکاری کنند. وی با اشــاره به 
اینکه طی سه سال گذشــته زیرساخت های 
شهری در حوزه گردشــگری توسط شهرداری 
فریدونشــهر انجام شده اســت، اضافه کرد: 
احداث هفت واحــد اقامتگاهــی به صورت 
سوئیت و تجهیز هتل سوپل انجام شده است. 
شهردار فریدونشهر گفت: طی سه سال گذشته، 
۱۶ چشمه سرویس بهداشتی در پارک معلم، 
۱0 چشمه در میدان استقلال و چهار چشمه در 
سایر پارک های شهر احداث شده است. باتوانی 
از افتتاح شــش واحد حمام در مجموعه های 

خدماتی طی دو هفته آینده خبر داد.

خبر

استان

داود عبدلی- دهیار روستای ازان 

داود عبدلی- دهیار روستای ازان 

 

 

نظر بــه اینکــه در جلســه مــورخ ۱۴۰۳/۰۶/۱۷ تعــداد شــرکت کننــدگان حاضر در جلســه بــه حد نصــاب قانونــی نرســید. لــذا از کلیه 
 ســهامداران حقیقی و حقوقی شــرکت دعوت به عمل می آید در جلســه مجمع عمومی فــوق العاده شــرکت )نوبت دوم( که راس ســاعت ۹ 
 روز یکشــنبه مــورخ ۱۴۰۳/۰۷/۱۵ بــه آدرس نطنــز شــهرک صنعتــی شــجاع آبــاد ســاختمان اداری بــه کدپســتی 8۷۶۱۹۶۹۴۴۳ 

تشکیل می گردد، حضور بهم رسانید.
دستور جلسه: 

تصویب اساسنامه جدید شرکت 
بررسی و تصویب پیشنهاد افزایش سرمایه شرکت

مواردی که در اختیار مجمع عمومی فوق العاده می باشد. 

نظر بــه اینکــه در جلســه مــورخ ۱۴۰۳/۰۶/۱۷ تعــداد شــرکت کننــدگان حاضر در جلســه بــه حد نصــاب قانونــی نرســید. لــذا از کلیه 
 ســهامداران حقیقی و حقوقی شــرکت دعوت به عمل می آید در جلســه مجمع عمومــی فوق العاده شــرکت )نوبت دوم( که راس ســاعت ۱۰ 
 روز یکشــنبه مــورخ ۱۴۰۳/۰۷/۱۵ بــه آدرس نطنــز شــهرک صنعتــی شــجاع آبــاد ســاختمان اداری بــه کدپســتی 8۷۶۱۹۶۹۴۴۳ 

تشکیل می گردد، حضور بهم رسانید.
دستور جلسه: 

انتخاب و تعیین حسابرس و بازرس قانونی 
انتخاب اعضای هیات مدیره

مواردی که در اختیار مجمع عمومی می باشد. 

 آگهی تشکیل مجمع عمومی عادی فوق العاده شرکت خدماتی شهرک صنعتی شجاع آباد نطنز 
)سهامی خاص( به شماره ثبت 738 و شناسه ملی 14005770770

)نوبت دوم(

 آگهی تشکیل مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده شرکت خدماتی شهرک صنعتی شجاع آباد
نطنز )سهامی خاص( به شماره ثبت 738 و شناسه ملی 14005770770

)نوبت دوم(

هیات مدیره

هیات مدیره



جشنواره های فروش کفش مارک در اصفهان پیش از آغاز فصل سرما

۳ تا کفش مارک بخر، ۱۰ تا ببر!
فروشــگاه های کفش مارک اصفهان در شهریور ۱۴۰۳ جشــنواره های فروش کم سابقه ای برگزار 
کرده اند. رقابت سنگین میان مارک فروشان با اوتلت ها دلیلی شد تا جشنواره های کفش رایگان با 

عنوان » ۳ تا بخر ۱۰ تا ببر« یا »یکی بخر، 
دو تا ببر« بیشتر از هر زمان دیگر باشد.

به گــزارش »ایراســین«، رقابــت برای 
فروشــگاه های کفش مارک در اصفهان 
طی سال جاری سخت تر شد زیرا با ظهور 
فروشــگاه های اوتلــت و عرضه کفش 
مارک با قیمت پایین تر، جشــنواره های 
فروش کفش مارکت برای نخستین در 
شــهریور با تبلیغات عجیبی همراه بود. 
فروشــگاه های اوتلت کفش های مارک 

را به صورت تک ساز می فروشند. این فروشگاه ها همراه با ســایر برند فروشان با آغاز شهریور ماه 
انواع و اقسام کفش های تابستانی را حراج کردند ولی در هفته های گذشته بر شدت جشنواره های 

فروش افزوده شد.
یکی از این فروشگاه ها مدعی است با خرید ۲ عدد یا ۳ عدد کفش مارک می توانید به ترتیب ۵ یا 
۱۰ کفش ببرید. بدین ترتیب مشتری فقط هزینه ۳ عدد کفش می پردازد و ۷ جفت دیگر به عنوان 

رایگان دریافت می کند. 
فروشگاه های بسیاری جشنواره فروش با عنوان »یکی بخر، دو تا ببر« را آغاز کرده اند، چند فروشگاه 

کفش برند چینی کفش نیز طرح دیگری با عنوان »۲ تا بخر، ۳ تا ببر« دارند. 
جشنواره کفش های رایگان در بیشتر برندهای بزرگ دیده می شــود، برخی از آنها نیز محصولات 
خود را با درصدی تخفیف حراج کرده اند. تخفیف ها بین ۲۰ تا ۶۰ درصد اســت و شامل کفش های 
نیوکالکشــن پاییزی نمی شــود. قیمت کفش مارک با این تخفیف ها تا ۲ میلیون تومان کاهش 
 می یابد ولی کمترین رقم برای خرید کفش تابســتانه بســیاری از برندها با وجود حراجی حدود

 ۵ میلیون تومان است.
قیمت کفش های مارک حراجی در فروشــگاه های اوتلت تا ۱ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان نیز کاهش 
می یابد ولی در بیشتر فروشگاه ها با وجود تبلیغات گسترده در فضای مجازی قیمت کفش با وجود 

حراج کمتر از ۴ میلیون تومان نیست و گاهی به بیش از ۱۰ میلیون تومان می رسد.

سایزهای خیلی خاص!
در بازار کفش اصفهان بعضی از ســایزها مانند ۴۲ تا ۴۴ برای مردان پرفروش هستند و در مقابل 
سایزهای ۳۶ تا ۳۸ برای خانم ها به ندرت فروش می روند. فروشگاه های کفش مارک در اصفهان 
کفش های سایز ۳۶ تا ۳۸ را با قیمتی کمتر از  یک میلیون تومان به حراج گذاشته اند. برندهایی که 
قیمت کفش در جشنواره های فروش آنها کمتر از ۵ میلیون تومان نیست هم کفش سایز ۳۶ تا ۳۸ 
را با قیمتی بین ۷۰۰ تا ۹۰۰ هزار تومان می فروشــند. در طرف مقابل تنوع برای سایزهای ۴۲ تا ۴۴ 
کمتر است. اگرچه در حراجی ها کفش هایی با سایز تا ۴۸ نیز عرضه می شوند ولی تنوع سایزهای 
بزرگ به مراتب کمتر است، در مقابل هر چه سایز کفش کمتر باشد با تنوع بالاتری عرضه می شوند.

جشنواره های فروش به برندهای ایرانی رسید
برندهای ایرانی و اصفهانی مانند کفش بهشتیان، کفش شــاهین و نوین چرم نیز پا به پای ۳۶۱، 
اسکیچرز و آدیداس جشنواره های فروش متنوعی برگزار کردند ولی خبری از کفش رایگان نیست. 
این جشــنواره ها در بیشتر مشــاهدات شــامل حراج های ۱۰ تا ۴۰ درصدی می شوند. محصولات 

برندهای ایرانی در بازار کفش در کلاس متفاوتی با برندهای خارجی است.

کمتر از یک هفته به بازگشایی مدارس 
مانده و خانواده ها در تکاپوی آماده کردن 
فرزندان خود برای سال تحصیلی جدید هستند اما 
تورم و گرانی باعث شده که ماه مهر رنگ و بوی گذشته 
را نداشــته باشــد. این روزها در آســتانه بازگشایی 
مدارس بســیاری از خانواده ها مشغول آماده کردن 
فرزندان خــود برای ورود به ســال تحصیلی جدید 
هستند. شور و شــوق دانش آموزان، به ویژه کلاس 
اولی ها به بزرگ ترها هم سرایت می کند و تب و تاب 
عجیبی بین خانواده ها به راه انداخته است. اما ماه 
مهر چند سالی است که بوی تورم و گرانی می دهد. هر 
چند بسیاری از خانواده ها معتقدند فرزندشان در هر 
مقطع تحصیلی که باشد، خانواده باید بودجه زیادی 
را برای مدرســه رفتن بچه ها کنار بگذارد و البته برای 
خانواده ای که چند فرزند محصل دارد شرایط بسیار 

متفاوت تر خواهد بود.

ارزان تریــن نــوع نوشــت افــزار حــدود
 ۷۰۰ هزار تومان آب می خورد

اگر از هزینه های گزاف ثبت نام مدرســه، فرم و کوله 
پشتی آن بگذریم، خرید ارزان ترین نوع نوشت افزار 
برای هر دانش آموز بار چند صد هزارتومانی بر دوش 
والدین می گذارد. مشاهدات میدانی خبرنگار »مهر« 
از بازار نوشت افزار اصفهان نشان می دهد برای مثال 
خرید پنج دفتر ۱۰۰ برگ ســاده، یک عدد خودکار و 
مداد مشکی و قرمز به همراه پاک کن، مدادتراش، 
یک بســته ۱۲ رنگ مداد رنگی تولیــد داخل و یک 
جامدادی ساده برزنتی دســت کم ۷۰۰ هزار تومان 
تمام می شود. این در حالی است که در فروشگاه های 
مختلف نوشت افزار شهر با انبوهی از وسایل فانتزی 
مدرسه روبه رو می شوید که تنها خرید دو یا سه قلم 
لوازم التحریر بــه حدود ۱/۵ تا ۲ میلیــون تومان یا 

بیشتر افزایش می یابد.

حال و هوای بازار لوازم التحریر اصفهان
مسئول یکی از فروشــگاه های کتاب و نوشت افزار 

با بیان اینکه بازار لوازم التحریر متنوع اســت و برای 
سلایق مختلف با هر توان مالی امکان خرید ملزومات 
و مایحتاج دانش آموز وجود دارد، به خبرنگار »مهر« 
می گوید: در آستانه بازگشایی مدارس و دانشگاه ها به 
طور معمول بیشترین فروش را داریم و طی شهریور 
و اوایل مهــر بازار ما رونق می گیرد، امســال تاکنون 
وضعیت فروش نوشت افزار در فروشگاه ما بد نبوده 
اســت و خانواده ها با هر توان مالی سعی می کنند 
مایحتاج فرزندان خود را برای سال تحصیلی جدید 
فراهم کنند. یکی از مشــتریان این فروشگاه که به 
همراه دو فرزند پسر و دختر مقطع متوسطه و ابتدایی 
خود در حال انتخاب و خرید لوازم التحریر است به 
خبرنگار »مهر« می گوید: »امســال لوازم التحریر 
خیلی گران شده و به طور کلی نوشت افزارهای خارجی 
در مغازه ها و فروشــگاه ها قیمت بالایــی دارد. وی 
می افزاید: قیمت برخی اقلام مثل دفتر و کلاسورها یا 
مداد رنگی با برندهای خارجی بسیار بالاست که خرید 
آنها از توان خانواده ها به ویــژه خانواده هایی با چند 
دانش آموز خارج است.« این در حالی است که یکی 
از فروشندگان بازار نوشت افزار نیز به ذائقه مردم در 
خرید لوازم التحریر اشاره می کند و به خبرنگار »مهر« 
می گوید: »دانش آموزان و حتی دانشجوها بیشتر 
به خرید لوازم التحریرهای خارجی تمایل دارند چرا 
که از نظر مشتری نوشت افزارهای خارجی هم ظاهر 
و طرح خوش رنگ و جذابی دارد و هم با کیفیت تر 
است ضمن اینکه اتفاقاً قیمت برخی نوشت افزارهای 
خارجی نسبت به نمونه تولید داخل مناسب تر است و 
به همین دلایل مشتری رغبت چندانی به خرید برخی 
اجناس داخلی ندارد.« یکی از شهروندان اصفهانی 
که به همراه سه فرزند مقطع متوسطه و دانشگاهی 
خود به بازار لوازم التحریر آمده نیز به خبرنگار »مهر« 
می گوید: »تنوع لوازم التحریر و نوشــت افزار در بازار 
بسیار بالاست، با توجه به کیفیت محصولات قیمت ها 
نیز متفاوت است.« وی با گلایه از اینکه هزینه شهریه 
مدرسه، نوشت افزار، فرم مدرسه، کیف و کفش بسیار 
زیاد است، اضافه می کند: »من کارگرم و پرداخت این 

هزینه های گزاف برای ملزومات مدرسه و دانشگاه 
در کنار تهیه مایحتاج زندگی برای یک کارگر سخت 
است در حالی که هر ســال با شروع سال تحصیلی 
بدون هیچ برنامه مشخص قیمت تمام اقلام مورد 

نیاز دانش آموزان افزایش می یابد.«

نوشت افزار خارجی افزایش قیمت نداشته است
در همین ارتباط ســید محمدرضا اعتصامی، رئیس 
اتحادیه کتاب و لوازم التحریــر اصفهان به خبرنگار 
»مهر« می گوید: »امسال قیمت انواع نوشت افزار 
به طور متوسط حدود ۱۵ درصد نسبت به سال پیش 
افزایش یافته است.« وی خاطرنشان می کند: »به 
طور کلی در اجناس خارجی به هیچ عنوان افزایش 
قیمت نداشتیم و حتی در برخی موارد کاهش قیمت 
نیز داشته ایم، مانند کالاهای چینی که از گناوه و دبی 
و … وارد بازار می شود اما جنس هایی که تولید داخل 
بوده اســت مثل مداد و خودکار و مدادتراش تولید 
داخل تا ۳۰ درصد هم از ابتدای سال جاری متأسفانه 
افزایش قیمت داشــتیم.« رئیس اتحادیه کتاب و 
لوازم التحریر اصفهان ادامه می دهد: »تولیدکنندگان 
داخلی به دلیل گران شــدن مواد اولیــه تولید کالا و 
افزایش دستمزد کارگران از ابتدای سال جاری قیمت 
انواع نوشت افزار را افزایش دادند.« وی با بیان اینکه 
فروشــندگان لوازم التحریر سطح شهر با مشکلات 
عدیده ای دســت و پنجه نرم می کننــد، می افزاید: 
»اغلب نوشــت افزار فروش های محلی، کتاب هم 
دارند یــا در اصل ابتدا کتاب فروشــی بودند و چون 
استقبال چندانی از خرید کتاب نمی شده، به فروش 

نوشت افزار هم پرداختند؛ ما خواهشمان از مردم این 
است که به جای خرید لوازم التحریر از فروشگاه  های 
بزرگ از فروشندگان کوچک محلی سطح شهر خرید 
کنند.« رئیس اتحادیه کتاب و لوازم التحریر اصفهان 
با بیان اینکه شاهد بسته شدن یکی پس از دیگری 
لوازم التحریر فروش های خُرد سطح شهر هستیم، 
می گوید: »رونق بازار فروش لوازم التحریر، فصلی 
است و فروشندگان تنها یک ماه از سال را می توانند 
لوازم التحریر بفروشند و این در حالی است که طی 
ســال های اخیر شاهد هســتیم در همین یک ماه 
فروشگاه های بزرگ مواد غذایی با تبلیغات وسیعی 
اقدام به توزیع و فروش لوازم التحریر و نوشت افزار 
می کنند.« اعتصامی یکی دیگر از مشکلات و تبعات 
عرضه محصولات نوشت افزاری را فرهنگی می داند و 
می گوید: »زمانی که خانواده ها را با تبلیغات گسترده 
ترغیب می کنند از فروشگاه های بزرگ که عرضه کننده 
مواد غذایی هستند، نوشت افزار خریداری کنند این 
خود به خود باعث می شــود که فرزنــدان با کتاب و 
کتاب خوانی فروشگاه های کتاب سطح شهر آشنایی 
نداشــته باشــند.« وی ادامه می دهد: »بچه ها در 
گذشته به بهانه خرید یک مداد تراش و خودکار یا … 
کتابی هم می دیدند و تورق می کردند و با کتاب بیشتر 
مأنوس بودند اما با این روش که اکنون خانواده ها در 
مراکزی که اغذیه و پفک می خرند لوازم التحریر هم 
می خرند، مسئله فرهنگی از این حوزه جدا شده است 
و از این بابت متأسف هستیم که فرهنگ کتابخوانی 
و حضور بچه ها در کتابسراها و کتاب فروشی های ما 

خیلی کمرنگ شده است.«

خبر روز
نایب رئیس اتحادیه املاک اعلام کرد؛

افزایش ۱۷ درصدی قیمت مسکن
نایب رئیس اتحادیه املاک گفت: قیمت مسکن در بازه زمانی یک ساله، ۱۷ درصد افزایش یافته است. 
وضعیت فعلی این بازار زنگ خطر جدی برای مستأجران به شمار می رود زیرا قدرت خرید آنها کاهش 
یافته است. به گزارش »ایراســین«، داوود بیگی نژاد با اشــاره به اینکه هم اکنون بازار مسکن برخلاف 
رسم های دهه های اخیر خود حرکت می کند، گفت: با توجه به اینکه در فصل جابه جایی مستأجران قرار 
داریم باید رشد آمار معاملات در بازار مسکن چشمگیر باشد، در حالی که این بازار در رکود شدید همراه با 
تورم دست و پنجه نرم می کند. وی افزود: بر اساس آمار تحولات بازار مسکن که بانک مرکزی طی روزهای 
اخیر منتشر کرده، منطقه ۵ و سپس مناطق ۱۰، ۲ و ۴ بیشترین میزان معاملات مسکن را ثبت کردند، اما 
نکته حائز اهمیت اینجاست که بیشترین تعداد قراردادها مربوطه به آپارتمان های بالای ۲۰ سال است، آمار 
و روند معاملات مسکن حاکی از آن است که قدرت و توان مالی آحاد جامعه برای خرید و اجاره واحدهای 
نوساز کاهش یافته است. نایب رئیس اتحادیه املاک تصریح کرد: رونق در بازار مسکن تا زمانی وجود 
دارد که عرضه و تقاضایی باشد اما هم اکنون با توجه به وضعیت بازار فعلی مسکن تقاضایی وجود ندارد و 
دیگر مستأجران به دنبال خرید خانه نیستند، زیرا قدرت مالی خرید ندارند. بیگی نژاد افزود: با توجه به 
افزایش بالاتر از نرخ تعیین شده، قیمت اجاره بها و مسکن مشخص است که قیمت گذاری در بازار مسکن 
بدون توجه به قانون گذاری های اخیر صورت می گیرد اما عده ای برخلاف واقعیت تصور می کنند، قیمت 

مسکن توسط مشاوران املاک افزایش می یابد؛ درحالی که چنین نیست.

سرپرست معاونت مسکن وزارت راه و شهرسازی:

وزارت راه هیچ بخشنامه ای برای ساخت خانه های ۲۵ متری 
ندارد

سرپرست معاونت مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرســازی در رابطه با ساخت خانه های ۲۵ متری 
اظهار کرد: الگوی ساختمان ها در طرح های تفصیلی هر شهر دارای ضوابط مشخصی بوده و اگر واحدها 
از مقیاس معینی کوچک تر باشد، از سوی شهرداری پروانه صادر نمی شود و حداقل متراژ واحدها یک 
خوابه باید ۵۵ متر باشد و این امر برای پروژه های دولتی سازی و مباحث نظام مهندسی دستور عمل شده 
است. به گزارش »ایمنا«، مسعود بیات منش گفت: ممکن است یکی از همکاران مطالبی در خصوص 
ساخت خانه های ۲۵ متری بیان کرده باشد اما از سوی وزارت راه هیچ گونه بخش نامه ای برای ساخت 
خانه های کوچک متراژ نداشتیم. وی تصریح کرد: معتقدیم خانه های ۲۵ متری مناسب خانواده ها نیست 

و موافق ساخت اینگونه خانه ها نیستیم.

عملیات کشت پاییزه در استان های سردسیر آغاز شد
مجری طرح گندم کشور اعلام کرد: عملیات کشت پاییزه در استان های سردسیر کشور با رعایت اصول 
فنی و کشاورزی حفاظتی آغاز شد. به گزارش »ایمنا«، همه ساله در فصل پاییز حدود ۹ میلیون هکتار از 
محصولات زراعی شامل ۶ میلیون هکتار اراضی دیم و ۳ میلیون هکتار اراضی آبی به زیر کشت محصولات 
زراعی شــامل غلات، حبوبات، نباتات علوفه ای، دانه های روغنی و سبزی و صیفی می رود. کشور ایران 
دارای ۴ اقلیم اصلی شامل گرم و خشک، گرم و مرطوب، معتدل و سرد است. عملیات کاشت محصولات 
زراعی در اقلیم سرد از اواخر شهریور تا اوایل مهر در استان ها با اقلیم سرد آغاز می شود. سهراب سهرابی، 
مجری طرح گندم کشــور اعلام کرد که در ســال جاری با همکاری معاونت امور زراعت و سازمان جهاد 
کشاورزی استان های کردستان، همدان، آذربایجان شرقی و خراسان رضوی عملیات کشت محصولات 
پاییزه به صورت نمادین با حضور مقامات اســتانی، شهرســتانی، رئیس بنیاد ملی دانه های و رؤسای 
استانی این بنیاد، تشکل های بخش کشاورزی، کشاورزان پیشرو با استفاده از خطی کارها کارنده های 
 کشت مســتقیم در بقایای گیاهی و با رعایت اصول چهارگانه کشاورزی حفاظتی و با رعایت اصول فنی

 روز چهارشنبه ۲۸ شهریور ۱۴۰۳ انجام شد.

گزارش روز

با مسئولان
مدیرعامل سازمان عمران شهرداری اصفهان گفت: ۱۱۵ هزار تُن آسفالت ریزی در معابر اصلی کلانشهر اصفهان در نیمه نخست سال جاری انجام شده است. امیرعباس رحمتی 
در گفت  و گو با »ایرنا« افزود: این میزان آسفالت  با کیفیت از انواع مقاوم در برابر سایش و با عمر طولانی است تا معابر شهری ایمن تر و زیباتری در اختیار شهروندان قرار گیرد. 
وی با اشاره به اینکه سازمان عمران شهرداری اصفهان از تولیدکنندگان آسفالت با کیفیت و مجری آن در معابر اصلی شهر اصفهان است، ادامه داد: این سازمان در سال جاری 
تولید آسفالت را در رأس امور خود قرار داده و در حال شکستن رکورد پارسال در این زمینه است. مدیرعامل سازمان عمران شهرداری اصفهان تصریح کرد: از ابتدای سال جاری 
شاهد رشد ۱۲ درصدی تولید آسفالت در اصفهان بوده ایم. رحمتی اظهار کرد: برطرف کردن پستی و بلندی های ناشی از آسفالت معابر در سال های گذشته و اصلاح محل های 
دچار آسیب دیدگی آسفالت نیز در ۲ سال گذشته در دستور کار این سازمان بوده است. وی خاطرنشان کرد: هر نقطه در معابر شهری که دچار آسیب دیدگی آسفالت شده باشد 
 با عملیات آسفالت تراشی و بدون افزایش ارتفاع، ایمن و هموار می شود و در اختیار شــهروندان قرار می گیرد. وی با بیان اینکه تولید آسفالت در اصفهان نسبت به میانگین 

هفت سال گذشته ۲۵ درصد افزایش داشته است، افزود: برخی از معابر ۱۰ ساله اصفهان اکنون آسفالت شده است.

۱۱۵ هزار تُن آسفالت ریزی در معابر اصلی اصفهان انجام شد

اتاق فلزات گرانبها در 
شهر فرودگاهی امام)ره( 

راه اندازی شد
اتاق فلــزات گرانبها بــا تمرکز بر 
مزایای منطقه آزاد و ویژه اقتصادی 
شهر فرودگاهی امام خمینی)ره( و 
با هدف تســهیل ورود کالای خام 
و اولیه و صدور محصول فرآوری 
شده و ارزیابی سنگ های قیمتی، 
همچنیــن توســعه صــادرات و 
 واردات و افزایــش ســهم ایران 

در تجارت جهانی افتتاح شد.

عکس خبر

 کاربرد هوش مصنوعی در 
بهبود وضعیت اقتصادی 

استان اصفهان
متخصص هوش مصنوعــی گفت: هوش 
مصنوعی می توانــد به طور مؤثر به افزایش 
 بهــره  وری، جــذب ســرمایه  گــذاری و 
 بهبــود وضعیــت اقتصــادی و صنعتــی 

استان اصفهان کمک کند.
مهــرداد رحمانی در گفت و گــو با خبرنگار 
»بازار«، با اشــاره بــه چالش  های موجود 
کشور در زمینه هوش مصنوعی اظهار کرد: 
یکی از چالش های هر کشــوری انتقال از 
صنایع سنتی به فناوری  های نوین است که 
نیازمند تغییرات فرهنگی و سازمانی است.

وی با بیان اینکه آموزش نیروی کار و تطابق 
با فناوری های جدید از جمله چالش  های 
اصلــی در ایــن مســیر اســت، عنــوان 
کرد: توســعه فناوری  های نویــن نیازمند 
سرمایه گذاری  های کلان اســت و در این 
راســتا تأمین منابع مالی بــرای تحقیق و 
توســعه و راه  اندازی استارتاپ  ها می تواند 

چالشی بزرگ باشد.
متخصص و کارشــناس هوش مصنوعی 
تأکید کرد: بــرای تحقق اهداف توســعه 
هوش مصنوعــی، نیاز به بهبود و توســعه 
زیرســاخت  های فناورانــه و شــبکه  های 
 ارتباطــی اســت. ایــن مســئله نیازمند 
برنامه  ریزی دقیق و ســرمایه  گذاری  های 

کلان است.
رحمانی با بیان اینکه اصفهــان با توجه به 
پتانســیل  های خود و رونــد جهانی توجه 
به هوش مصنوعی، بایــد به طور جدی به 
ســمت تحول در این حــوزه حرکت کند، 
تأکید کــرد: هــوش مصنوعــی می تواند 
 به طــور مؤثــر بــه افزایــش بهــره  وری، 
جذب ســرمایه  گذاری و بهبــود وضعیت 
اقتصــادی و صنعتی اســتان کمک کند و 
با بهره  برداری از زیرســاخت  های موجود 
و  حمایت  هــای لازم، اصفهــان قــادر 
اســت به مرکــز پیشــرو در زمینه هوش 
 مصنوعــی تبدیــل شــود و از بحران  های 

کنونی خود عبور کند.

پنجشنبه  ۲۹ شهریور ۱۴۰۳ / ۱۵ ربیع الاول  ۱۴۴۶ / ۱۹ سپتامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۷۹
اقتصاد

مدیر بازرسی و نظارت اصناف استان اصفهان مطرح کرد

فرصت های شغلی در تصرف اتباع غیرمجاز

مدیر بازرســی و نظارت اصناف استان اصفهان گفت: شــمار زیادی از 
فرصت های شــغلی که می تواند در اختیار جویندگان کار ایرانی قرار گیرد، به 

وسیله اتباع بیگانه غیرمجاز اشغال شده است. 
محمدجواد محمدی فشــارکی در گفت  و گو با خبرنگار »بــازار« بیان کرد: 
با وجود تلاش  های گســترده برای کنتــرل و نظارت، اشــتغال اتباع بیگانه 
غیرمجاز به یکی از چالش  های اساســی بازار کار تبدیل شــده اســت. این 
معضل پیامدهای اقتصادی و اجتماعی فراوانی به همــراه دارد که نیازمند 
رسیدگی فوری است. وی با اشاره به ســابقه طولانی زندگی اتباع بیگانه در 
ایران افزود: اتباع کشــورهای مختلف بیش از نیم قرن است که در کشور ما 
زندگی می کنند و هیچ کشوری به اندازه ایران نسبت به اتباع بیگانه چنین نگاه 
مثبت و همدلانه  ای نداشته است؛ با این حال، اکنون که افغانستان به ثبات 
نسبی دست یافته، ضروری است که شرایطی فراهم شود که این عزیزان به 
وطن خود بازگردند. مدیر بازرســی و نظارت اصناف استان اصفهان تأکید 

کرد: متأسفانه شمار زیادی از فرصت های شغلی که می تواند در اختیار 
جویندگان کار ایرانی قرار گیرد، به وســیله اتباع بیگانه غیرمجاز اشغال شده 
اســت. از این رو، به کارگیری این افراد در واحدهای صنفی به شدت ممنوع 
اســت و با کارفرمایان متخلف برخورد قانونی لازم صورت خواهد گرفت. وی 
افزود: در شــرایط کنونی که می توان از ظرفیت های فارغ التحصیلان و افراد 
جویای کار داخلی بهره  برداری کرد، شایسته نیست کارفرمایان سودجو تنها 
به منظور فرار از پرداخت حق بیمه و ارائه دستمزد پایین، نیروی کار خارجی 
غیرمجاز را به خدمت بگیرند. محمدی فشــارکی گفت: تیم  های بازرســی 
و نظارت اصناف اســتان به بازرســی از واحدهای صنفی تولیدی، توزیعی و 
خدماتی خواهند پرداخت و متصدیان این واحدها موظف  اند ضمن تسویه 
حساب با اتباع غیرمجاز، از به کارگیری آنها در محل کسب خودداری نمایند. 
طبق قانون، کارفرمایانی که اتباع غیرمجاز را به کار می گیرند، مرتکب تخلف 

شده و برابر ضوابط قانونی با آنان برخورد خواهد شد.

سایه تورم بر بازار رنگارنگ نوشت افزار اصفهان

ارزانی ام آرزوست!



    گردشگری و میراث4

 مسجد کازرونی اصفهان زیر چرخ بولدوزر تخریب شد

پس از واقعه!

ضلع جنوبی شبستان مسجد تاریخی کازرونی واقع در خیابان عباس آباد 
به رغم مخالفت میراث فرهنگی بار دیگر توسط هیئت امنای این مسجد 

مورد حمله قرار گرفت و زیر چرخ های بولدوزر تخریب شد.
به گــزارش خبرنگار »مهر«، با وجــود تأکید مقام عالــی وزارت میراث 
فرهنگی مبنی بر حفاظت از مسجد کازرونی عباس آباد اصفهان و انجام 
هر گونه فعالیت جهت نوســازی و ایمن ســازی این مسجد با نظارت 
 نماینده اداره کل میراث فرهنگی اســتان اصفهان، بامداد ســه شــنبه

 ۲۷ شهریور ماه ساعت ۳:۴۵ دقیقه هیئت امنای مسجد کازرونی با آوردن 
بولدوزر در محل مسجد اقدام به تخریب تنها ستون باقیمانده ضلع جنوبی 
شبستان مسجد و بخشی از دیوار آن کردند که با حضور اهالی محل و یگان 

حفاظت اداره کل میراث فرهنگی این امر متوقف شد.

دستور تخریب شبستان را از شهرداری داشتیم
سید رضا حکیم فعال، عضو هیئت امنای مسجد در توضیح به سرهنگ 
قربان پور، فرمانده یگان حفاظت اداره کل میراث فرهنگی اظهار کرد: ما از 
آقای رضی زاده، شهردار منطقه یک دستور تخریب شبستان و ایمن سازی 
مسجد را داشتیم و وی به ما گفت می توانید کار تخریب شبستان را شروع 
کنید چرا که با مدیرکل میراث فرهنگی و ناظر میراث هماهنگی های لازم 
به عمل آمده است. وی افزود: نامه ای که هیئت امنای از شهردار منطقه 
یک دارد، مبنی بر هماهنگی شــهردار با دادستان محترم جهت تخریب 

و گودبرداری شبستان است و ما هیچ کار غیر قانونی مرتکب نشده ایم.
این عضو هیأت امنای مسجد در پاسخ به پرسش فرمانده یگان حفاظت 

اداره کل میراث فرهنگی مبنی بر اینکه چرا نیمه شب این عملیات را انجام 
دادید، پاسخ داد: شهرداری منطقه یک در طول روز مجوز تخریب و آوردن 
بولدوزر را نمی دهد و فقط شب می توانیم این عملیات را انجام دهیم به 
همین خاطر اقدام به این کار در این ســاعت صورت گرفت. وی در ادامه 
تأکید: شهردار منطقه یک به ما گفت هماهنگی با میراث شده است و کرم 
زاده، مدیر کل میراث فرهنگی استان به ما گفت با آقای موسوی موحد، 

ناظر میراث در بحث مسجد کازرونی هماهنگ شده است.
در ادامه سرهنگ قربان پور،  فرمانده یگان حفاظت میراث فرهنگی گفت: 
با فرض اینکه هیئت امنای مجوز برای تخریب داشتند چرا این کار بدون 
هماهنگی ناظر پروژه صورت گرفت و اگر هم می خواستند اقدام برای این 
کار کنند چرا در ساعات پایانی نیمه شب؟ و تا زمانی که مدیر کل میراث 
و ناظر پروژه دســتور ادامه کار را ندهند، انجام هر گونه اقدامی در مسجد 

متوقف می شود.

مدیرکل میراث فرهنگی: هیئت امنای مسجد خلف وعده کردند
مدیر کل میراث فرهنگی استان اصفهان اظهار کرد: هیئت امنای خلف 
وعده کردند مگر قرار نبود طرح خود را پیش مهندس احمد منتظر، معمار 
و عضو شورای ثبت میراث فرهنگی ارائه کنند؟ مگر قرار نبود هر اقدامی 
که قرار است در این مسجد صورت گیرد با هماهنگی سید مهدی موسوی 
موحد، ناظر پروژه باشد، چرا این کار صورت نگرفت؟ امیر اکرم زاده ادامه 
داد: این اقدام هیئت امنای مجسد تخلف بوده و من دستور قطع عملیات 
تا تعیین تکلیف پروژه را می دهم، هیئت امنای مسجد حق نداشتند بدون 

هماهنگی با ناظر پروژه دست به این اقدام بزنند.
ناظر پروژه مســجد کازرونی عباس آباد نیز با گلایــه از این اقدام هیئت 
امنای مسجد اظهار کرد: مگر قرار نبود بخاطر اینکه مسجد در روند ثبت 
ملی است هر گونه اقدام حتی شبستان مسجد با هماهنگی و نظارت من 
باشد، چرا این کار صورت نگرفت. سید مهدی موسوی موحد در پاسخ به 
پرسش خبرنگار »مهر« که آیا میراث فرهنگی و شهرداری در خصوص 
عملیات اخیر هماهنگ کرده بودند، گفت: هیچ هماهنگی با من توسط 
هیچ شخص و نهادی نشده بود و نامه ای که هیئت امنای مسجد به آن 
استناد می کنند صرفاً مجوز دادستانی و شهرداری برای ایمن سازی بوده 

که آن هم باید با نظارت ناظر پروژه صورت گیرد.
خبرنگار »مهر« برای بررســی بیشــتر با رضی زاده، شهردار منطقه یک 
تماس گرفت، وی در پاسخ اظهار کرد: شهرداری منطقه یک طی نامه ای 
که به دادســتانی زده و سپس نظر دادستان و شــهرداری در خصوص 
انجام عملیات در مسجد کازرونی به اعضای هیئت امنای مسجد ابلاغ 
کرد، نگفته بود عملیات تخریب صورت گیرد فقط از هیئت امنای مسجد 
خواستیم نخاله های تخریب مســجد را جمع و با فنس یا دیوار کشی 
فضای این منطقه را امن نگه دارند و همــه این موارد باید با نظارت ناظر 

پروژه میراث فرهنگی باشد.
به گزارش »مهر«، با ورود نیروی انتظامی، نماینده شهرداری و میراث قرار 
شد نخاله های مســجد جمع آوری و حصاری برای محل تخریب شده 
جهت حفاظت کشیده شود و انجام هر گونه عملیات با حضور ناظر میراث 

و کارشناس فنی شهرداری اصفهان باشد.

 »خشوییه« لنجان قابلیت تبدیل شدن به روستای هدف 
گردشگری را دارد

 مدیرکل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی استان اصفهان  اظهار کرد: »خشوییه« لنجان 
 با برخورداری از بافــت تاریخــی و جاذبه های طبیعی، قابلیت تبدیل شــدن به روســتای هدف

 گردشگری را دارد. 
به گزارش »ایرنا«، روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی اســتان اصفهان به نقل از امیر کرم زاده 
عنوان کرد: خشــوییه از زیباترین و منحصربه فردترین بافت های تاریخی برخوردار است که باید با 
توسعه زیرساخت های گردشگری و معرفی هرچه بهتر آن، شرایط را برای حضور گردشگران در این 
روستا فراهم کنیم. وی ادامه داد: ما از آمادگی لازم برای تخصیص اعتبارات پژوهشی  بافت تاریخی 

روستای خشوییه به منظور حفاظت از آن برخورداریم.
کرم زاده با اشاره به بافت ارزشمند تاریخی و طبیعی و همچنین چنار۹۰۰ ساله این روستا که به ثبت 
ملی رسیده است، تأکید کرد: میراث فرهنگی آماده همکاری برای ثبت خشوییه به عنوان روستای 
هدف گردشگری است. وی اظهار امیدواری کرد که مســئولان شهرستان لنجان شرایط مورد نیاز را 

برای کسب امتیازات لازم به منظور ثبت خشوییه به عنوان روستای هدف گردشگری فراهم کنند.
به گزارش »ایرنا«، روســتاهای هدف گردشــگری و دارای بافت با ارزش، گنجینه ای بی بدیل در 
صنعت گردشگری هســتند که تخصیص اعتبار برای تأمین زیرســاخت ها و توانمندسازی آنها، به 
رونق اقتصادی منطقه منجر می شود. روستای خشوییه از توابع شهرستان لنجان در ۷۷ کیلومتری 
جنوب غربی شهر اصفهان و در حاشیه رودخانه زاینده رود قرار دارد؛ این روستا از جاذبه هایی مانند 
بافت سنتی، خانه های مُشرف به رودخانه، کوچه های مسقف، درخت چنار تنومند چند صدساله و 

تفرجگاه های طبیعی برخوردار است. 
مدیرکل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی استان اصفهان همچنین از اهتمام این اداره  کل 

به منظور تأسیس موزه مردم شناسی در شهر تاریخی زرین شهر)مرکز شهرستان لنجان( خبر داد.
کرم زاده افزود: شهرستان لنجان یکی از مهمترین مراکز تمدنی فلات مرکزی ایران به واسطه قرار 
داشتن در محور زاینده رود به شــمار می رود. وی با بیان اینکه شهرستان تاریخی لنجان دارای یک 
موزه مناسب نیســت، تأکید کرد: آماده همکاری و تعامل با مدیران این شهرستان به ویژه اداره کل 
اوقاف و امور خیریه برای تبدیل حمام تاریخی »دوقلو« زرین شهر به موزه مردم شناسی هستیم. 
مدیرکل میراث فرهنگی استان اصفهان گفت: همیاری مسئولان محلی به منظور نجات بخشی این 

آثار تاریخی نقش مهمی در امتداد حیات فرهنگی و تمدنی لنجان ایفا می کند.

رئیس اداره میراث فرهنگی بویین میاندشت:

۱۲ بنای تاریخی در بویین میاندشت نیاز به مرمت دارد
رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان بویین میاندشت گفت: بویین 

میاندشت دارای بناهای تاریخی زیبایی است که ۱۲ بنای آن نیاز به مرمت اضطراری دارد.
جواد فرهادی در گفت وگو با »ایســنا« با بیان اینکه ۱۲ بنای تاریخی شهرستان بویین میاندشت 
نیاز به مرمت اضطراری دارند، اظهار کرد: بــرای مثال حمام کرچ و قلعه »تخماقلو« نیاز به مرمت و 
بازســازی دارند. مرمت قلعه تخماقلو که متعلق به دوران صفویه است ۴ تا ۵ میلیارد تومان اعتبار 
نیاز دارد. کاربری این قلعه در دوران قاجاریه و صفویه مســکونی بوده است و معماری آن به دوران 
قاجار بر می گردد. وی افزود: بیشــتر بناهای تاریخی این شهرستان که نیاز به مرمت دارند، حمام 
هستند و اعتبار مورد نیاز برای مرمت این حمام ۱۰ میلیارد تومان است. البته استحکام بخشی قلعه 
تخماقلو، حسینیه قدیم، موزه محلی و حمام کرچ با صرف هزینه ۵ میلیارد تومان انجام شده است.

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی شهرستان بویین میاندشت خاطرنشان 
کرد: در مجموع برای مرمت ۱۲ بنای تاریخی شهرســتان به ۱۵ میلیارد تومان اعتبار نیاز اســت که 

نامه نگاری های آن برای تأمین این اعتبار انجام شده است.

اخبار

 با وجود تأکید مقام عالی وزارت میراث فرهنگی مبنی 
بر حفاظت از مسجد کازرونی عباس آباد اصفهان، 
بامداد سه شنبه ۲۷ شهریور ماه ساعت ۳:۴۵ دقیقه 
هیئت امنای مسجد کازرونی با آوردن بولدوزر در محل 
مسجد اقدام به تخریب تنها ستون باقیمانده ضلع 

جنوبی شبستان مسجد و بخشی از دیوار آن کردند

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی شهرســتان تیران و کرون گفت: 
 برای مرمت و استحکام بخشی برج های کبوترخانه در این شهرســتان به ۲ میلیارد تومان 

اعتبار نیاز است.
محسن مظاهری در گفت وگو با »ایسنا« اظهار کرد: در تیران و کرون ۷ برج کبوترخانه به اشکال 
مختلف داریم که بیشتر این کبوترخانه ها از نظر معماری داخلی گرد هستند، اما برخی از این 
کبوترخانه ها به شکل طبقاتی و برخی دیگر به شکل استوانه بدون طبقه هستند که مهم ترین 
برج کبوترخانه تیران با نام تندران است که سه طبقه دارد و به ثبت آثار ملی ایران رسیده است.

وی افزود: بیشتر برج ها نیاز به مرمت دارند و کبوترخانه تندران با همیاری دهیاری و شورا در 
حد ۵۰ درصد مرمت شده است. تیران و کرون در غرب اصفهان آخرین مکانی است که برج های 
کبوترخانه دارد و بعد از تیران زیاد برج کبوتری وجود ندارد. به همین دلیل نیاز است که این 
برج های کبوتر را مرمت کنیم و در راستای کاربری قدیم آن و همچنین برای گردشگری مورد 
استفاده قرار گیرد. برج های کبوترخانه به ویژه برج هایی که در روستا هستند به منظور رونق 

گردشگری نقش بسزایی دارند. 
رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان تیران و کرون  با بیان اینکه 
برای مرمت و استحکام بخشی این برج ها که در شهرستان هستند به ۲ میلیارد تومان اعتبار نیاز 
است، افزود: برج ها نیاز به استحکام بخشی دارند و سعی می کنیم با توجه به کمبود اعتبارات 
دولتی، اعتبار مورد نیاز خود را از بخش خصوصی تأمین کنیم. سیاســت ما این اســت که 
دهیاری ها و شوراها را به سرمایه گذاری در بخش گردشگری و به ویژه گردشگری کبوترخانه ها 
ترغیب کنیم. مظاهری ادامه داد: به همین دلیل سعی می کنیم برج های کبوترخانه را مرمت، 

احیا و بازآفرینی کنیم و در خدمت گردشگری روستایی و عشایری باشیم. وی افزود: اکنون 
نیز بازدید گردشگران از کبوترخانه ها را داریم، اما با توجه به اینکه برخی از برج ها استحکام کافی 
ندارند و بخشی از سازه برج فرو ریخته است بازدید گردشگران از تعدادی از برج ها را ممنوع 
کرده ایم. به همین دلیل مرمت این برج ها ضروری است تا خللی در گردشگری شهرستان 
وارد نشود. مظاهری خاطرنشان کرد: با توجه به کمبود بودجه نیاز به سرمایه گذاری در بخش 
گردشگری داریم به همین دلیل دهیاری ها و شوراها که به روستاهای خود علاقه مند هستند 
در این بخش هزینه کننــد و این آمادگی را داریم که برای اســتفاده های مرتبط آثار تاریخی 
 با گردشگری بدون اینکه آســیبی به آثار تاریخی وارد شود در راســتای رونق گردشگری از 

برج های کبوترخانه استفاده بهینه شود.

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان اصفهان دستور توقف هرگونه 
اقدام مخربانه در مسجد کازرونی را صادر کرد.

سیدمحمد موســویان در گفت وگو با »ایســنا«، اظهار کرد:  سه شنبه 
شــب اقداماتی برای تخریب مســجد کازرونی صورت گرفته که این 

تخریب با حکم دادستانی متوقف شد.
دادســتان عمومی و انقلاب مرکز اســتان اصفهان ادامه داد: با توجه 
 به اقدام غیرقانونی هیئت امنای این مســجد نسبت به تخریب بنا و 
بنا به توافقات اولیه صورت گرفته در وزارت میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی کشور مبنی بر ثبت مسجد کازرونی در فهرست میراث 

ملی و نیز درخواســت مؤکد اهالی محله عباس آباد بر حفاظت از این 
مسجد، لذا تا بررسی همه جوانب امر درباره این موضوع، هیئت امنای 
مسجد کازرونی و هیچ فرد و هیچ نهاد دیگری اجازه هیچگونه اقدام 
مخربانــه در هیچ یک از بخش های این مســجد ازجمله شبســتان 

داخلی را نخواهد داشت.
به گزارش »ایســنا«، ســه شــنبه شــب و در حالی که وزارت میراث 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی اعلام کرده که تا زمان بررسی 
ثبت مسجد کازرونی در فهرست میراث ملی نباید هیچ تخریبی در آن 
صورت گیرد؛ اما هیئت امنای این مسجد یکبار دیگر نسبت به تخریب 

آن اقدام کرد.
در جریان تخریبی که در ساعت ۴ صبح سه شنبه )۲۷ شهریور ماه( و 
در مسجد کازرونی اتفاق افتاد، خانه پشت مسجد و ستون وسط ضلع 
جنوبی شبســتان داخلی مســجد کازرونی تخریب شد که باعث خم 

شدن تیرآهن سقف به سمت پایین شده است.
این تخریب در حالی اتفاق افتاد که وزارت میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی در حال طی کردن مراحل ثبت این مسجد در فهرست 
میراث ملی اســت و اعلام کرده که باتوجه به در جریان بودن پروسه 
ثبت مســجد کازرونی و تا نهایی شــدن این موضوع، نباید هیچ گونه 

تخریبی در کل مسجد صورت بگیرد.

رئیس اداره میراث فرهنگی تیران و کرون:

کبوترخانه های تیران نیاز به مرمت دارند
در واکنش به یک اقدام غیرقانونی؛

دادستان اصفهان دستور توقف تخریب مسجد کازرونی را صادر کرد

پنجشنبه  ۲۹ شهریور ۱۴۰۳ / ۱۵ ربیع الاول  ۱۴۴۶ / ۱۹ سپتامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۷۹

فقدان سند مالکیت
6/193 شــماره نامه: 140385602024006296- 1403/06/18  نظر به اینکه ســند 
مالکیت ششدانگ پلاک ثبتی شماره 40 فرعی از 2339 اصلی واقع در بخش پنج  اصفهان 
ذیل صفحه 143 دفتر 1401 بخش پنج اصفهان به نام حسن سرتیپی تحت شماره چاپی 
666380 سری ب سال 91 دفتر الکترونیک 140320302024009864  ثبت و صادر 
و تسلیم گردیده اســت و به موجب سند رهنی شــماره 202840 مورخ 1389/11/12 
دفترخانه 73 خمینی شــهر در رهن بانک ملت و به موجب سند رهنی شماره 223100 
مورخ 1393/03/18 دفترخانه 73 خمینی شهر در رهن بانک ملت می باشد سپس نامبرده  
با ارائه درخواست کتبی به شماره وارده 1403/9122 مورخ 1403/05/22 به انضمام دو 
برگ استشهادیه محلی که امضا شهود آن ذیل شــماره 131817 مورخ 1403/05/20 
به گواهی دفترخانه 383  ویلاشهر نجف آباد  رسیده است مدعی است که سند مالکیت 
آن به علت جابجایی مفقود گردیده است و درخواست صدور المثنای سند مالکیت ملک 
فوق را نموده است  لذا مراتب  به اســتناد تبصره یک اصلاحی ذیل ماده 120 آئین نامه 
قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک 
مرقوم یا وجود سند مالکیت نزد خود می باشــد از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت ده 
روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله به این اداره تسلیم و 
رسید اخذ نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکیت به ارائه کننده سند مسترد گردد 
بدیهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسید یا در صورت اعتراض اصل سند مالکیت 
 یا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور ســند مالکیت المثنی طبق مقررات خواهد شد. 

م الف: 1790264 شبان رئیس منطقه ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان
فقدان سند مالکیت

6/194 شــماره نامــه: 140385602025008033- 1403/06/25 نظــر بــه اینکه 
آقای عباس عابدی فرزند محمد علی و خانم شــکوه فشــارکی اصفهانی فرزند محمد 
علی  با تســلیم چهار برگ استشهادیه شهود شــماره 48412  مورخ 1403/5/29 دفتر 
خانه 64  اصفهان مدعی مفقود شــدن ســند مالکیــت پنج دانگ و یک دانگ مشــاع 

از ششــدانگ پلاک ثبتی شــماره 2578 فرعــی از 25 اصلی واقــع در بخش 14 ثبت 
اصفهان که تحت شماره چاپی 461388  سری ب ســال 01 به شماره دفتر الکترونیکی 
140220302025009073 و شــماره چاپی 461389 سری ب سال 01 به شماره دفتر 
الکترونیکی 140220302025009072 صادر و تسلیم گردیده و نامبرده اظهار داشته که 
سند مالکیت مرقوم در اثر جابجایی مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی 
نموده است. لذا مراتب  به استناد تبصره یک اصلاحی ذیل ماده 120 آئین نامه قانون ثبت 
در یک نوبت آگهی می شود چنانچه کســی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم یا 
وجود سند مالکیت نزد خود می باشد از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض 
خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا ســند معامله به این اداره تسلیم و رسید اخذ 
نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکیت به ارائه کننده سند مسترد گردد بدیهی 
است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی نرســید یا در صورت اعتراض اصل سند مالکیت یا 
 سند معامله ارائه نشــود اقدام به صدور ســند مالکیت المثنی طبق مقررات خواهد شد. 
م الف: 1790150 ابوالفضل شــهریاری نائینی مدیر واحد ثبتــی حوزه ثبت ملک 

غرب اصفهان
فقدان سند مالکیت

6/195 شــماره نامه: 140385602011003545 -1403/06/20 نظر به اینکه ســند 
مالکیت 4 سهم مشاع از 60 سهم  شش دانگ پلاک ثبتی شماره 573  فرعی از 1 اصلی 
واقع در بخش 3 خوانســار ثبت ثبت 1406 در صفحه 272 دفتــر املاک جلد 13 به نام 
بیگم انوری  تحت شماره چاپی مسلســل 196430  ثبت و صادر و تسلیم گردیده است 
سپس ســید کریم میر شــفیعی به موجب وکالت نامه 46045 مورخ 1403/06/18 با 
ارائه درخواست کتبی به شــماره وارده 140321702011006589 به انضمام دو برگ 
استشهادیه محلی که امضاء شهود آن ذیل شماره 140302155864000439 به گواهی 
دفترخانه 25 خوانســار رسیده است مدعی است که ســند مالکیت آن به علت جابجایی 
 مفقود گردیده است و درخواســت صدور المثنای ســند مالکیت ملک فوق را نموده اند 
لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی ذیل ماده 120 آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت 

آگهی می شود چنانچه کســی مدعی انجام معامله نســبت به ملک مرقوم یا وجود سند 
مالکیت نزد خود می باشد از تاریخ انتشــار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را 
کتباً ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا ســند معامله به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید تا 
مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکیت به ارائه کننده سند مسترد گردد بدیهی است اگر 
ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسید یا در صورت اعتراض سند مالکیت یا سند معامله ارائه 
نشود اقدام به صدور سند مالکیت المثنی طبق مقررات خواهد شد. م الف: 1790044  

اداره ثبت اسناد و املاک خوانسار 
تحديد حدود اختصاصي

6/196 شماره نامه: 140385602033002546- 1403/06/15 چون تمامي ششدانگ 
یکباب خانه در کوی ســفلی پلاک ثبتي 886 فرعي از 193- اصلي واقع در طرق جزء 
بخش 11 نطنز که طبق ســوابق و پرونده ثبتي به نام آقای اکبر نیک نام فرزند محمد در 
جریان ثبت میباشــد و عملیات تحدید حدود قانوني آن به عمل نیامده است. اینک بنا به 
دستور قسمت اخیر ماده 15 قانون ثبت و طبق تقاضاي نامبرده تحدید حدود پلاک مرقوم 
در روز دوشنبه مورخ 1403/08/21  ساعت 11 در محل شروع و به عمل خواهد آمد لذا به 
موجب این آگهي به کلیه مجاورین اخطار مي گردد که در روز و ساعت مقرر در این آگهي 
در محل حضور یابند و اعتراضات مالکین یا مجاورین مطابق ماده 20 قانون ثبت از تاریخ 
 تنظیم صورتمجلس تحدیدي تا سی روز پذیرفته خواهد شد.تاریخ انتشار:1403/06/29  

م الف: 1790063 رحمت اله شاهدي سرپرست واحد ثبتي حوزه ثبت ملک نطنز
فقدان سند مالکیت

6/197 شماره نامه: 140385602010007076- 1403/06/25 صدیقه ناظمی فرزند 
محمد حسن باستناد یکبرگ استشهاد محلي که هویت و امضاء شهود رسما گواهي شده 
مدعي است که تمامت ششدانگ پلاک 61 فرعي از 480 اصلي در گلپایگان بخش یک 
که درصفحه 339 دفتر 34 املاک بنام صدیقه ناظمی فرزند محمد حسن  ثبت و صادر و 
تسلیم گردید و معامله دیگري هم انجام نشده است. نحوه گم شدن یا از بین رفتن سند : 
اسباب کشي از بین رفته / مفقود شده است . چون درخواست صدور المثني سند مالکیت 

نامبرده را نموده طبق تبصره یک اصلاحي ماده 120 آئین نامه قانون ثبت مراتب آگهي 
مي شود که هر کس مدعي انجام معامله ) غیر از آنچه در این آگهي ذکر شده( نسبت به 
آن یا وجود سند مالکیت مزبور نزد خود باشد از تاریخ انتشــار این آگهي تا ده روز به این 
اداره مراجعه و اعتراض خود را کتباً ضمن ارائه اصل ســند مالکیت و سند معامله تسلیم 
نماید تا مراتب صورت مجلس و اصل سند به ارائه مســترد گردد. اگر ظرف مهلت مقرر 
اعتراضي نرسد یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نشــود المثني سند مالکیت مرقوم 
صادر و به متقاضي تسلیم خواهد شد. م الف: 1788860 محمد سلماني مدیر واحد 

ثبتي حوزه ثبت ملک گلپایگان 
فقدان سند مالکیت

6/198 شــماره نامه: 140385602033002642- 1403/06/20 نظر به اینکه ســند 
مالکیت ششدانگ عرصه و اعیان پلاک ثبتی 268 فرعی از 53- اصلی بخش 9 نطنز با 
شماره دفتر الکترونیک 139820302033002600 و شماره چاپی 014028 به نام آقای 
اصغر کیهان نیا صادر و تسلیم گردیده است و ســپس نامبرده برابر درخواست به شماره 
وارده 1398217020330055666 مورخ 1403/06/17 منضم به دو برگ استشهادیه 
که امضاء شهود آن ذیل شناسه یکتا 140302155884000363 و رمز تصدیق 378746 
به تایید دفترخانه اسناد رسمی شماره 7 نطنز رسیده است مدعی مفقود شدن سند مالکیت 
مرقوم در اثر اسباب کشی می باشد  و درخواست سند مالکیت المثنی ملک فوق را نموده 
است لذا مراتب به اســتناد تبصره یک اصلاحی ذیل ماده 120 آیین نامه قانون ثبت  در 
یک نوبت آگهی می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم یا وجود 
ســند مالکیت نزد خود می باشد از تاریخ انتشــار این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض 
خود را کتباً ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا ســند معامله به این اداره تسلیم و رسید اخذ 
نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند مالکیت به ارائه کننده سند مسترد گردد بدیهی 
اســت اگر ظرف مهلت مقرر اعتراضی نرســید یا در صورت اعتراض اصل سند مالکیت 
 یا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور ســند مالکیت المثنی طبق مقررات خواهد شد. 

م الف: 1790902 رحمت اله شاهدی مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نطنز  



جامعه

قلب تپنده اصفهان در کشاکش مرگ و زندگی

»زنده رود« افسانه نیست
زاینده رود، قلب تپنده اصفهان و نماد حیات در منطقه مرکزی ایران، در 
سایه سوء مدیریت و خشکسالی های پیاپی رو به نابودی است. آیا 
این رود افسانه ای به خاطره ای در دل خاک خواهد پیوست؟! زاینده رود، رودخانه ای 
که زمانی نماد زندگی و تمدن در قلب ایران بود، اکنون با خشک سالی ها، بحران های 
آبی و سوءمدیریت های پی درپی مواجه اســت. این رودخانه  تاریخی که از زاگرس 
سرچشــمه می گیرد و به تالاب گاوخونی می ریزد، نقش مهمی در تأمین آب شرب، 
کشــاورزی و صنعت مناطق مرکزی ایران، به ویژه استان اصفهان ایفا کرده است اما 
اکنون، زاینده رود به یکی از مهم ترین چالش های زیست محیطی و اجتماعی کشور 

تبدیل شده است. 

تاریخچهحکمرانیآبدرزایندهرود
به گفته حسن کریمی، استاد تاریخ و حکمرانی منابع آب، حکمرانی آب در ایران به ویژه 
در حوزه زاینده رود ریشه در تاریخ دارد. او می گوید: »در گذشته، جوامع محلی با کمک 
نهادهای مدنی و سازوکارهایی مثل طومار شیخ بهایی، تقسیم آب را بر اساس شرایط 
موجود و به صورت دینامیک انجام می دادند. این سیستم بسیار پیشرفته و کارآمد 
بود زیرا به طور پیوسته به تغییرات اقلیمی و حجم آب موجود واکنش نشان می داد.«

نهادهایمدنیدرتقسیمآب
یکی از ویژگی های حکمرانی ســنتی آب در زاینده رود، انتخــاب نمایندگان مناطق 
مختلف برای مدیریت منابع آبی بود. کریمی ادامه می دهد: »تا اوایل دهه ۵۰ شمسی، 
۳۳ نماینده از ۳۳ سهم مناطق مختلف به همراه نماینده حکومت برای تعیین میراب ها 
و سرکیش ها مسئولیت داشتند. این نظام به طور پویا بر اساس حجم آب موجود، آب 
را بین مناطق مختلف تقسیم می کرد.« این سیستم حکمرانی، که تا پیش از انقلاب 
اسلامی ایران پا بر جا بود، توانست بحران های مختلفی مانند خشکسالی ها و سیل ها 
را مدیریت کند. اما با تغییرات سیاسی و اجتماعی پس از انقلاب، این سیستم تدریجاً 
جای خود را به یک نظام متمرکزتر و کمتر انعطاف پذیر داد که بر اساس تخصیص های 

استاتیکی عمل می کرد.

تغییراتاقلیمیوسوءمدیریتها
یکی از دلایل اصلی خشک شدن زاینده رود، تغییرات اقلیمی و کاهش بارش ها است. 
به گفته محمدرضا عباسی، کارشناس منابع آب در وزارت نیرو، »از سال ۱۳۷۸ به بعد، 
بارش ها در حوضه آبریز زاینده رود به طور قابل توجهی کاهش یافته است. این کاهش 
بارش ها به همراه افزایش برداشت ها از منابع آبی، وضعیت زاینده رود را بحرانی کرده 
است.« عباسی همچنین تأکید می کند که مدیریت نادرست و تخصیص های استاتیک 
بدون توجه به شرایط اقلیمی از دیگر عواملی است که بحران زاینده رود را تشدید کرده 
است. او می گوید: »تخصیص های آب بر اساس میانگین های بلندمدت هیدرولوژیک 

و بدون در نظر گرفتن تغییرات اقلیمی انجام شــده است. این تخصیص ها نه تنها به 
نیازهای روزافزون جمعیت پاســخ نداده، بلکه باعث تخریب بیشتر منابع آبی شده 

است.«

تخصیصهایاستاتیکیوناکارآمدینظاممدیریتی
 عباسی به نکته مهمی اشاره می کند: »از اوایل دهه ۸۰، نظام مدیریتی تخصیص آب 
در ایران به صورت متمرکز و استاتیک طراحی شد. این نظام به جای پویا بودن و توجه به 
تغییرات سالانه و اقلیمی، تنها بر اساس میانگین های گذشته تخصیص آب را تعیین 
می کند.« در این سیستم، سهم اســتان ها و مناطق مختلف از زاینده رود بر اساس 
شرایط »نرمال« سال های گذشته تعیین شده است. عباسی می گوید: »در سال هایی 
که بارش ها کمتر از حد معمول است، این تخصیص های استاتیکی دیگر کارایی ندارند 

و مشکلاتی نظیر خشکسالی و بی آبی را تشدید می کنند.«
یکی از چالش های اصلی، نبود رصد متمرکز و به روز شرایط اقلیمی و آبی است. »هیچ 
مکانیزمی برای نظارت دقیق بر تغییرات اقلیمی و بازنگری تخصیص ها بر اساس آن 
وجود ندارد. این باعث می شود که در ســال های خشکسالی، تخصیص های آب به 

صورت اشتباه و ناکارآمد باقی بماند.«

بارگذاریهایغیرمجازوتوسعهناپایدار
یکی از عوامل مهم در بحران زاینده رود، بارگذاری هــای غیرمجاز در حوضه آبریز این 
رودخانه است. به گفته  مهدی سلطانی، استاد مهندسی منابع آب در دانشگاه تهران، 
»توسعه های ناپایدار در بالادست زاینده رود، به ویژه در استان چهارمحال و بختیاری، 
باعث افزایش برداشت ها و کاهش آبدهی زاینده رود شــده است.« بر اساس آمار 
ارائه شده توسط سلطانی، توسعه باغات و زمین های کشاورزی در بالادست رودخانه، 
 بــدون توجه به ظرفیت هــای آبی منطقه انجام شــده اســت. او می گوید: »حدود
 ۵۰۰ میلیون مترمکعب آب برای توســعه باغات بادام و گردو در استان چهارمحال و 
بختیاری برداشت می شود. این حجم از آب برداشت ها، به ویژه در سال های خشک، 

باعث می شود که حتی آب شرب اصفهان نیز تأمین نشود.«

بارگذاریهادربالادستوبحرانآب
بر اســاس گزارش های مختلف، بارگذاری های جدید در بالادست زاینده رود شامل 

موارد زیر است:
- توسعه کشت و برداشت آب در سرشاخه پلاسجان )۲۰۰ میلیون مترمکعب(

- توسعه باغات در استان چهارمحال و بختیاری )۵۰۰ میلیون مترمکعب(
- انتقال آب به یزد )۶۰ میلیون مترمکعب(

- انتقال آب به دلیجان، کاشان و نطنز )۲۰ میلیون مترمکعب(
سلطانی تأکید می کند: »این حجم عظیم از برداشت ها در بالادست زاینده رود حتی در 

سال های با آبدهی نرمال هم بالغ بر ۵۰ درصد کل آبدهی رودخانه است. در سال های 
خشکسالی، این برداشت ها به بیش از ۸۰ درصد می رسد.«

چالشهایقانونیونبودبازنگریدرتخصیصها
یکی از چالش های مهم در بحــران زاینده رود، عدم بازنگری دوره ای و پیوســته در 
تخصیص های آب است. به گفته زهرا احمدی، متخصص حقوق محیط زیست، »طبق 
قانون، اولویت تخصیص آب باید به شــرب، محیط زیســت، حقابه داران و در نهایت 
کشاورزی اشــتراکی اختصاص یابد. اما در عمل، این اولویت ها نادیده گرفته شده 
اســت.« احمدی توضیح می دهد: »با توجه به تغییر اقلیم و دو برابر شدن جمعیت 
مصرف کننده  آب شرب از ســال ۱۳۶۱ تا کنون، باید تخصیص های قدیمی بازنگری 
شوند. اما متأسفانه این بازنگری ها انجام نمی شود و پروپاگاندای رسانه ای نیز باعث 
سانسور این موضوع می شود.« او همچنین به مشکل دیگر در این زمینه اشاره می کند: 
»کشاورزان اشــتراکی، به ویژه در زیرحوضه پلاســجان و نواحی بین سد و پل کله، 
همچنان به برداشت آب ادامه می دهند. در سال های خشک، این برداشت ها به حدی 

زیاد است که حتی آب شرب نیز به مناطق پایین دست نمی رسد.«

راهکارهاوآیندهزایندهرود
راهکارهای متعددی برای حل بحران زاینده رود مطرح شــده است، اما اجرای این 
راهکارها نیازمند هم اندیشی و همکاری همه  ذینفعان است. رضا نعمتی، کارشناس 
ارشد مدیریت منابع آب معتقد است که »راهکارهای فعلی بدون در نظر گرفتن همه  
جنبه های بحران کارآمد نخواهند بود.« او پیشنهاد می دهد: »یکی از مهم ترین راهکارها 
بازنگری در تخصیص های آب و ایجاد یک سیستم دینامیک و منعطف برای مدیریت 
منابع آبی است. این سیستم باید بتواند به طور ســالانه و با توجه به شرایط اقلیمی، 
تخصیص های آب را بازنگری کند.« نعمتی همچنین بــر اهمیت بازچرخانی آب و 
استفاده از روش های کشاورزی مدرن مانند هیدروپونیک و ایروپونیک تأکید می کند. 
او می گوید: »اگرچه تغییر روش های کشاورزی سنتی نیازمند سرمایه گذاری های 
کلان است، اما در بلندمدت می تواند به حفظ منابع آبی و جلوگیری از تخریب بیشتر 

رودخانه کمک کند.«

اهمیتهمکاریمنطقهایوملی
یکی دیگر از راهکارهای مهم، ایجاد یک همکاری فراگیر بین استان ها و بخش های 
مختلف است. نعمتی به این موضوع اشاره می کند و می گوید: »بدون هماهنگی بین 
استان های بالادست و پایین دست، راه حل های ارائه شــده نمی تواند موفقیت آمیز 
باشد. استان هایی مانند چهارمحال و بختیاری و اصفهان باید در مدیریت منابع آب 
همکاری داشته باشند و سیاست های توسعه ای خود را با توجه به منابع آبی موجود 
هماهنگ کنند.« این همکاری نه تنها باید در سطح استان ها انجام شود، بلکه نیاز به 

مدیریت جامع و ملی برای کنترل برداشت ها و نظارت بر مصرف آب دارد. برای این 
منظور، پیشــنهاداتی مانند ایجاد شــورای مدیریت حوضه آبریز زاینده رود با حضور 
نمایندگان اســتان های ذینفع و کارشناسان مستقل مطرح شــده است. این شورا 
می تواند مسئولیت بازنگری دوره ای تخصیص ها و نظارت بر اجرای صحیح قوانین 

را بر عهده بگیرد.

محیطزیستوحقابهتالابگاوخونی
تالاب گاوخونی، که مقصد نهایی زاینده رود اســت، نقش بســیار مهمــی در تعادل 
زیست محیطی منطقه دارد. این تالاب در گذشته زیستگاه بسیاری از گونه های حیوانی 
و گیاهی بود و به عنوان یک مخزن طبیعی برای کنترل سیلاب ها عمل می کرد. اما با 
خشک شدن زاینده رود، حقابه  این تالاب نیز نادیده گرفته شده و این منطقه با خطر 
نابودی کامل مواجه است. علیرضا حسینی، کارشناس محیط زیست، هشدار می دهد 
که »خشک شدن تالاب گاوخونی نه تنها باعث نابودی اکوسیستم این منطقه می شود، 
بلکه عواقب وخیمی برای کل منطقه مرکزی ایران دارد. ریزگردهایی که از بستر خشک 
تالاب برمی خیزند، می توانند منجر به بروز بیماری های تنفسی و افزایش آلودگی هوا 
در استان های اطراف شوند.« برای حفظ تالاب گاوخونی، بازگرداندن حداقل حقابه 
زیست محیطی آن یکی از الزامات اصلی است. این حقابه باید به صورت دوره ای و با 

نظارت دقیق تأمین شود تا از خشک شدن کامل تالاب جلوگیری گردد.

آیندهزایندهرود
بحران زاینده رود نتیجه  ترکیبی از عوامل مختلف است: تغییرات اقلیمی، سوءمدیریت، 
توســعه  ناپایدار و بارگذاری هــای غیرمجاز. حــل این بحران نیازمنــد یک رویکرد 
جامع و چندوجهی است که تمامی جوانب این مســئله را در نظر بگیرد. بازنگری در 
تخصیص های آب، اصلاح نظام حکمرانی آب، استفاده از فناوری های نوین، توسعه  
کشاورزی پایدار و همکاری بین اســتان ها و ذینفعان مختلف از جمله راهکارهایی 
اســت که می تواند به بهبود وضعیت زاینده رود کمک کنــد. همچنین، تأمین حقابه 
تالاب گاوخونی و حفظ اکوسیســتم های طبیعــی این منطقه بــرای جلوگیری از 
پیامدهای زیست محیطی بحرانی اهمیت زیادی دارد. در نهایت، زاینده رود نه تنها یک 
رودخانه است، بلکه نمادی از زندگی و تمدن در منطقه مرکزی ایران است. حفظ این 
رودخانه به عنوان یک میراث ملی، وظیفه ای همگانی است که نیازمند اقدام فوری و 

تصمیم گیری های دقیق و علمی است.

پنجشنبه۲۹شهریور۱۵/۱۴۰۳ربیعالاول۱۹/۱۴۴۶سپتامبر۲۰۲۴/شماره۴۱۷۹

فرمانــدار اصفهــان از توزیع بســته های تحصیلی 
شــامل لوازم التحریر و کفش بــرای دانش آموزان 

نیازمند خبرداد.
به گزارش خبرگزاری »مهــر«، محمدعلی احمدی 
در بازدید از رزمایش توزیع ۸۰۰۰بسته لوازم التحریر 
به دانش آموزان بی بضاعت در گلســتان شهدای 
اصفهان، اظهــار کرد: این بنیاد با شناســایی دقیق 
نیازمندان و حفظ کرامت آنها، بسته های تحصیلی 

شــامل لوازم التحریر و کفش را برای دانش آموزان 
نیازمند آماده کرده است که این اقدام ارزشمند، در 
راســتای کمک به خانواده های نیازمند شهرستان 

اصفهان صورت گرفته است.
وی با بیان اینکه خیریه ها در مناسبت های مختلف 
کارهای خیر بســیاری انجام می دهند، افزود: این 
خیریه و دیگر نهادهای نیکوکار در اســتان اصفهان 
همواره در طول سال برنامه های متعددی برای کمک 
به نیازمندان به ویژه دانش آموزان دارند که نمونه های 
بارز فرهنگ نیکوکاری و حمایت از همنوعان است که 

در اصفهان رواج دارد.
فرماندار اصفهان خاطر نشــان کرد: اصفهان همواره 
در عرصه های مختلف پیشــگام بوده اســت که در 

دوران دفاع مقدس، این اســتان در یک روز ۳۷۰ 
شهید تقدیم کرد و در همان روز کمک های مردمی 
برای جبهه جمع آوری و اعزام نیروها نیز انجام شد. 
این روحیه نیکوکاری و ایثار از فرهنگ قوی مذهبی 

و انقلابی اصفهانی ها نشأت می گیرد.
احمدی در ادامه با اشــاره به نقــش خیریه ها در 
حوزه های مختلف اظهــار کرد: خیریه های اصفهان 
در حوزه های متنوعی از جمله ســلامت، اشتغال، 
معیشــت، علــم و تحصیــل، مسکن ســازی و 
مدرسه سازی فعال هســتند و این استان سرآمد 
کارهای خیر است و وجود تعداد زیادی از خیرین و 
خیریه های فعال نشان دهنده اصالت، دین داری و 

ولایت مداری مردم اصفهان است.

فرماندار اصفهان:

۸۰۰۰بستهلوازمالتحریربهدانشآموزانبیبضاعتاصفهاناهدامیشود

محسنمؤمنی
سرپرستجمعیتهلالاحمر

استاناصفهانشد
پیرحسین کولیوند با صدور حکمی محسن مؤمنی 
را به سمت »سرپرست جمعیت هلال احمر استان 
اصفهان« منصوب کرد. گفتنی است، پیش از این 
محمدنوید متقی، مدیرعامل جمعیت هلال احمر 

استان اصفهان بود.

تردددرمحدودهزوجوفرداصفهان،فروشیشد
معاون حمل  و نقل و ترافیک شهرداری اصفهان گفت: شهروندان ساکن محدوده زوج و فرد می توانند 
با خرید مجوز تردد خودرو در محدوده طرح زوج و فرد، در محدوده مرکزی شــهر تردد کنند. حسین 
حق شناس در گفت وگو با »ایرنا« اظهار کرد: شهروندانی که محل سکونت آنها در محدوده طرح زوج 
و فرد قرار دارد می توانند با مراجعه به سایت »اصفهانِ من« به آدرس my.isfahan.ir، درخواست 
صدور کارت تردد خود را به ثبت برســانند. وی گفت: مصوبه فروش مجوز تردد ساکنان دارای تردد 
ضروری)ســکونت( در روزهای مخالف پلاک خودرو با تســهیلات ویژه نیز فراهم شــده است اما 
متقاضیان باید علاوه بر ثبت نام در ســامانه و اخــذ تأییدیه های لازم اطلاعات ملــک خود را ثبت و 
تأییدیه های لازم را به همراه معاینه فنی خودرو نیز بارگذاری کنند. حق شناس تصریح کرد: این مجوز 

به صورت ماهیانه صادر می شود و دریافت کنندگان مجوز باید هر ماه برای تمدید آن اقدام کنند.

حریقگستردهدرانبارپالتاصفهانمهارشد
سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اصفهان از مهار آتش سوزی گسترده در انبار 
پالت های انباشت شده و جلوگیری از سرایت آن به منازل مجاور خبر داد. محمد شریعتی در گفت وگو 
با »ایسنا« بیان کرد: به محض گزارش این حریق، آتش نشانان با ۱۵ دستگاه اطفائیه سنگین، آبرسان 
و خودروی حامل دستگاه تنفســی به همراه تعدادی از مدیران و رؤسای ایستگاه ها به محل حریق 
اعزام شدند. او ادامه داد: باتوجه به انباشت تعداد فراوانی پالت در زمینی محصور که حدود ۳۰۰۰ متر 
وسعت دارد و دود و شعله بسیاری هم تولید شده بود، در کنار گروه های اعزامی، دو دستگاه خودروی 
آبرسان نیز از سازمان موتوری به محل حریق فرستادیم. این مقام آتش نشانی افزود: آتش گسترده ای 
ایجاد شده بود و از طرفی تعداد زیادی کپسول های ۱۱ کیلویی LPG و بشکه های قیر نیز در این مکان 
نگهداری می شد. همین مسئله احتمال سرایت آتش به منازل مجاور را افزایش می داد. وی گفت: 
گروه های عملیاتی حاضر در محل با همکاری یکدیگر اقدام به اطفای آتش کردند. شریعتی با تأکید 
بر اینکه عملیات لکه گیری ادامه دارد، توضیح داد: این حریق خسارت جانی نداشت و علت آن نیز از 

سوی کارشناسان در دست بررسی است. 
به گزارش »ایسنا«، آتش سوزی انبار پالت در ساعت ۳:۴۷ دقیقه چهار شنبه )۲۸شهریورماه ۱۴۰۳( 

در انتهای خیابان آیت ا... غفاری اصفهان رخ داد.

مصوبهواگذاریملکبهزیستیبهدادگستریاصفهانلغوشد
یک فعال حقوق معلولان گفت: ملک بهزیستی در اصفهان که مقرر بود از سوی دادگستری استان به 
بهره برداری برسد، به معلولان پس داده شد. بهروز مروتی در گفت وگو با »ایسنا« اظهار کرد: براساس 
فراخوانی که از چند روز پیش به کوشــش فعالان حقوق معلولان و درخصوص ملک بهزیســتی در 
خیابان جی صادر شده بود، روز سه شنبه گروهی از این افراد مطالبات خود را در موضوع مدنظر مقابل 
اســتانداری اصفهان مطرح کردند. او افزود: یکی دو نفر از مأموران حراست استانداری با معلولان و 
فعالان حقوق این گروه رودررو صحبت کردند. انتظار بر این بود که مسئولان استانداری در محل حاضر 
شوند، اما آنان با مدیرکل بهزیستی استان اصفهان تماس گرفتند و ایشان آمدند و با بچه های مطالبه گر 
و فعال حوزه معلولان صحبت کردند. فعال حقوق معلولان یادآور شد: مدیرکل بهزیستی در این جمع، 
بیان کرد که مصوبه مربوط به ملک بهزیستی در خیابان جی اصفهان، یعنی بندی که مربوط به بهره داری 
اداره کل دادگستری از این ملک است، حذف شــد. به عبارت دیگر این بند در صورت جلسه شورای 
عالی استان اصفهان منتفی شده است و ملک در اختیار بهزیستی باقی می ماند. مروتی خاطرنشان 
کرد: از رسانه هایی که حامی معلولان و بهزیستی بودند تا این ملک به صاحبان واقعی اش بازگردد، 
سپاسگزاریم.  به گزارش »ایسنا«، قبلًا در خبرها آمده بودکه »یک ملک ۵۰۰۰ متری بسیار ارزشمند 
واقع در خیابان جی که سال ها پیش توسط خیرین برای انجام امور مربوط به جامعه هدف بهزیستی 

اهدا شده بود، با دستور استانداری اصفهان به دادگستری این استان واگذار شده است.«

عکس خبر

خبر روزاخبار

معاون آموزش ابتدایی وزارت 
آموزش و پرورش:

۷۷۰۰کلاسدرس
جمعیتبالای۴۰نفردارد

معاون آمــوزش ابتدایــی وزارت آموزش و 
پرورش گفت: اکنــون ۷۷۰۰ کلاس درس با 
جمعیت بالای ۴۰ نفر داریم و برای رسیدن به 
عدالت آموزش باید تراکم بالای کلاس های 

درس را کاهش داد. 
رضوان حکیم زاده در میزگرد آموزشی بررسی 
راهکارهای ارتقای کیفیت مدارس دولتی در 
شــورای عالی آموزش و پرورش اظهار کرد: 
باید در وهله اول به معنای عدالت آموزشی 
توجه کنیم که فراهم کردن آموزش برای همه 
دانش آموزان و در مرحله دوم ارتقای کیفیت 
آموزشی اســت. وی با اشــاره به اینکه ۹۸ 
درصد دانش آموزانی کــه وارد دوره ابتدایی 
می شــوند، همه دروس را یــاد نمی گیرند، 
افزود: بعضی مفاهیم را آنقدر تکرار کردیم که 
باورمان شده است، به طور مثال افراد گمان 
می کنند که مــدارس دولتی بــد و مدارس 
غیردولتی خوب هســتند. معــاون آموزش 
ابتدایی وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه 
عده ای مدارس دولتی را بی کیفیت و مدارس 
غیردولتی را باکیفیــت می دانند، گفت: اگر 
مدارس سمپاد را از مدارس دولتی و مدارس 
خاص را از مــدارس غیردولتی حذف کنیم، 
عملکرد مــدارس دولتــی از غیردولتی بهتر 
اســت. حکیم زاده بــا بیان اینکــه معلمان 
مدارس دولتی به لحاظ انگیزه و کیفیت در 
ارائه آموزش بهتر هســتند، عنوان کرد: باید 
روی مهارت های ســواد پایه تأکیــد کنیم؛ 
این اشــتباه اســت که گمان کنیم مشــکل 
یادگیری دانش آموزان از معلم است، حال 
آنکــه تراکم بالای کلاس هــای درس باعث 
یادگرفتن دانش آموزان می شود. وی اضافه 
کرد: اکنــون ۷۷۰۰ کلاس درس با جمعیت 
بالای ۴۰ نفر داریم و برای رسیدن به عدالت 
آموزش باید تراکم بالای کلاس های درس را 
کاهش داد، همچنین ۶۰ درصد کلاس های 
 درس بالای ۲۶ نفــر جمعیــت دارد؛ یعنی 

از حد استاندارد بالاتر است.

بنا بر اعلام اداره کل هواشناسی استان اصفهان، در مناطق شمال، شرق و مرکز اصفهان، وزش باد به نســبت شدید، خیزش گردو خاک پیش بینی می شود. به 
گزارش »مهر«، در مناطق شمال، شرق و مرکز اصفهان، کماکان وزش باد به نسبت شدید، خیزش گردو خاک پیش بینی می شود. تشدید آلودگی هوای اصفهان 
ناشــی از خیزش گردوخاک و ازن از اواخر خرداد ماه امسال استمرار داشته و بنا به پیش بینی اداره کل هواشناسی اســتان در شهریور ماه کمابیش ادامه دارد. 
شــاخص کیفی هوا از صفر تا ۵۰ هوای پاک، ۵۱ تا ۱۰۰ هوای سالم، ۱۰۱ تا ۱۵۰ ناسالم برای گروه های حســاس، ۱۵۱ تا ۲۰۰ ناسالم برای عموم، ۲۰۱ تا ۳۰۰ بسیار 
 ،)NO۲( دی اکسید نیتروژن ،)O۳( اُزن ، )CO( ناسالم و ۳۰۱ تا ۵۰۰ خطرناک است. این شاخص به طور معمول برای پنج آلاینده هوا شامل مونواکسیدکربن
 دی اکســید گوگرد )SO۲( و ذرات معلق زیر ۲.۵ میکرون )PM۲.۵( اندازه گیری و به طور روزانه در ایستگاه های پایش هوا، ثبت می شود. شاخص کیفی هوا 
)Air Quality Index( معیاری است که غلظت ترکیبات مختلف آلاینده موجود در هوا نظیر مونواکسید کربن، دی اکسید گوگرد، ترکیبات نیتروژن دار، اوزون و 
ذرات معلق )ذرات کوچک تر از ۱۰ میکرومتر و ذرات کوچک تر از ۲.۵ میکرومتر( را که دارای حدود مجاز متفاوت با واحدهای مختلف است به یک عدد بدون واحد 

تبدیل می کند و وضعیت آلودگی هوا را نمایش می دهد.

خیزشگردوخاکدرشمال،شرقومرکزاصفهان

عکس: تسنیم



در حالی که کشــورهای آســیایی به ســوی تنوع در مدال آوری در بازی های 
المپیک پیش می روند، ایران تنها در دو رشته در المپیک پاریس صاحب مدال 

شد تا زنگ خطر برای ورزش ایران به صدا درآید.
به گــزارش »ایســنا«، در بازی های المپیــک ۲۰۲۴ پاریس، ایــران در بین 
آسیایی ها توانست در رده پنجم قرار بگیرد. کشورهای چین ، ژاپن، کره جنوبی و 
ازبکستان در در رده بندی مدالی بالاتر از ایران قرار گرفتند. همچنین کشورهایی 
مانند بحرین، چین تایپه، هنگ کنگ، فیلیپین، اندونزی و قزاقســتان بعد از 

ایران قرار گرفتند.
کاروان ایران تنها در دو رشــته تکواندو و کشتی صاحب ۱۲ مدال شد و این در 
حالی بود که غیبت روســیه به عنوان یک قدرت مدعی در کشتی و تکواندوی 

جهان، در کسب این مدال ها بی تأثیر نبود.
اما ایران در حالی تنها در دو رشــته صاحب مدال شــده که ســایر کشورهای 
آسیایی در رشته های مختلف پیشرفت چشــمگیری داشته اند و در چندین 

رشته به مدال رسیده اند.

۱۱ کشور آسیایی دارای تنوع مدالی بهتر نسبت به ایران
چین )۲۱ رشــته(، ژاپن ) ۱۵ رشته(، کره جنوبی )۱۱ رشــته(، ازبکستان )۵ 
رشته(، چین تایپه )۵ رشته(، قزاقستان )۵ رشــته(، تایلند )۴ رشته(، هند 
)۴ رشته(، کره شمالی )۴ رشــته(، بحرین )۳ رشته( و اندونزی )۳ رشته(، 
یازده کشور آسیایی بودند که تنوع مدالی بهتری در رشته های المپیکی نسبت 
به ایران داشــتند و این موضوع زنگ خطری برای ورزش ایران در بازی های 

آسیایی و المپیک آینده است.

برنامه ایران برای چوگان و اسکواش چیست؟
این وضعیت در حالی است که اسکواش و چوگان به عنوان رشته های جدید 
المپیکی به بازی های ۲۰۲۸ لس آنجلس اضافه شده اند اما حرکت محسوسی 

در این دو رشته در ایران برای حضور در المپیک به چشم نمی خورد.

۴ طلای المپیک لس آنجلس و فدراسیون منحل شده در ایران!
همچنین فلگ فوتبال در کنار راگبی ۷ نفره صاحــب ۴ مدال طلا در المپیک 
شــده اند؛ اما در ایران اخیراً فدراسیون راگبی منحل شــده و این رشته که در 

بازی های آسیایی و المپیک مدال دارد، تبدیل به انجمن شده است.
به نظر می رســد وزارت جدید ورزش در دوره دنیامالی باید هر چه ســریع تر 
معاونت قهرمانی خود را مشخص و فعال ســازد و نظارت جدی و ویژه ای بر 
روی رشته های المپیکی انجام شود تا مدال های ایران در بازی های المپیک 
و آسیایی آب نروند. برخی فدراسیون ها هم بدون دستاورد خاصی سال ها در 
یک مسیر یکنواخت و بدون رشد قرار گرفته اند که وزیر جدید ورزش باید فکر 

اساسی به حال آنها کند.

فدراسیون هایی یکنواخت و بدون دستاورد
ورزش آسیا به سرعت در حال پیشرفت است و حتی پاکستان در دوومیدانی 
صاحب مدال طلای المپیک می شــود اما تنوع مــدال آوری در ورزش های 
المپیکی ایران هر روز محدودتر می شــود و بار ورزش تنها بر دوش کشتی و 

تکواندو است.
درخواســت برنامه، نظارت بر عملکرد و بازخواست رؤسای فدراسیون ها باید 
در اولویت معاونت قهرمانی وزارت ورزش باشد و در این راه باید تعارف را کنار 

گذاشت و موفقیت ورزش را نباید فدای رابطه و رفیق بازی کرد.

زنگ خطر برای ایران در توسعه رشته های المپیکی

ستاره ترک یووه یادآور دل پیه رو
کنان ییلدیز، ســتاره ترک یووه توانســت در اولین بازی اش در اروپا گل اول تیمش را به زیبایی 
هرچه تمام تر به آیندهوون بزند. به گزارش »ورزش ســه«، ییلدیز ۱۹ ســاله که امســال یکی از 
مهم ترین قسمت های پروژه  جدید یووه به رهبری موتاست، اولین گلش در فصل جدید را با یک 

ضربه  کات دار پرقدرت وارد دروازه صدرنشین قدرتمند امسال هلند کرد. 
جوانان هیجان انگیز نســل جدید ترکیه علی رغم اینکه در ظاهر فیزیک ضعیفی دارند، اما ضربه 
به توپ های فوق العاده ای دارند. ییلدیز هم مانند آردا گولر یک شــوتزن ماهر است. او با پیراهن 
شماره ۱۰ بیانکونری، یاد و خاطره  دل پیه روی افسانه ای را برای هواداران یوونتوس زنده می کند؛ 
او با این گلی که زد جوان ترین گلزن تاریخ یوونتوس با ۱۹ ســال و ۱۳۶ روز در لیگ قهرمانان شد 
و رکورد الساندرو دل پیه رو را شکست. کنان هم وینگر است هم توانایی بازی در پست ۱۰ را دارد. 
ســرعت و تکنیک بالا، در کنار مهار شــوتزنی او را به یکی از بازیکنان باپتانسیل اروپا تبدیل کرده 
است. او در این فصل توانسته دو پاس گل هم در لیگ بدهد و به نظر می رسد قرار است حسابی 
بدرخشد. یوونتوس در این بازی بالاخره در دقایق پایانی قفل چهارچوبش باز شد. دیگر گل های 
یووه را مک کنی و نیکو گونزالز به ثمر رســاندند و نیکو گونزالز آرژانتینی با یک پاس گل دیگری که 

ارسال کرد نشان داد در آینده بیشتر از آن صحبت خواهد شد.

 CR7 پیولی، سرمربی تازه
سرمربی سابق میلان با دستمزد ۲ برابری نسبت به سری A روی نیمکت النصر عربستان نشست 

و جانشین سرمربی محبوب رونالدو در این تیم شد.
النصر سرانجام ســرمربی خود لوئیس کاسترو را اخراج کرد تا  شــایعات درباره او رنگ واقعیت 
بگیرد. از روزی که النصر در سوپرجام عربستان مقابل  حریف همشهری و سنتی اش الهلال ۱-۴ 
شکســت خورد زمزمه اخراج  سرمربی پرتغالی این تیم بلند شــده بود.  با اینکه منابع عربستانی 
همان روز می گفتند النصر شبانه حکم اخراج  کاسترو را صادر کرده ولی ظاهراً حمایت کریستیانو 
رونالدو از مربی  هموطنش باعث شــد او موقتاً در ریاض ماندگار شــود.  اما تساوی النصر مقابل 
الشرطه عراق در اولین دور لیگ نخبگان  آسیا کاسه صبر مدیران النصر را لبریز و این  باشگاه حکم 
اخراج لوئیس کاسترو را صادر کرد. خبرها حاکی از آن است باشگاه النصر با سرمربی ایتالیایی و 
سابق تیم میلان، برای استخدام او به عنوان سرمربی جدید خود به توافق رسیده است. استفانو 
پیولی با نشستن روی نیمکت النصر به گران ترین مربی لیگ نخبگان تبدیل شد. پیولی در میلان 
بهترین دوران مربیگری اش را سپری کرد و این تیم را در سال ۲۰۲۲ بعد از ۱۱ سال مجدداً قهرمان 

سری A کرد. پیولی با النصر در لیگ نخبگان رقیب استقلال و پرسپولیس است. 
نشریه الشرق الاوســط عربستان می نویســد که پیولی قراردادی دو ســاله با النصر با دستمزد 
۲۰ میلیون دلاری امضا کرده اســت. بر اساس گزارش گازتا دلو اســپورت، پیولی با رفتن به لیگ 

عربستان درآمدی معادل ۱۰ سال مربیگری در سری A کسب می کند.

هری کین، گل زن ترین انگلیسی تاریخ اروپا
ســتاره فوتبال بایرن مونیخ با پوکر خود در دیدار با دینامو بهترین گل زن انگلیســی تاریخ لیگ 
قهرمانان اروپا شد. به گزارش »فارس«، در چارچوب هفته اول لیگ قهرمانان اروپا، بایرن مونیخ 
در خانه به مصاف دیناموزاگرب رفت که این بازی با برتری ۸ بر ۲ بایرن به اتمام رسید. هری کین، 
ستاره انگلیســی بایرن مونیخ که این فصل شــاهکاری به پا کرده، در این بازی نیز آتش بازی به 
راه انداخت و ۴ گل به ثمر رســاند. با پوکر هری کین، این مهاجم ۳۱ ساله توانست بهترین گل زن 
انگلیسی تاریخ لیگ قهرمانان اروپا با ۳۱ گل شناخته شود و رکورد وین رونی با ۳۰ گل را بشکند.

رحیم استرلینگ با ۲۷ گل،  پل اسکولز با ۲۴ گل، فرانک لمپارد با ۲۳ و استیون جرارد با ۲۱ گل در 
رده های بعدی قرار دارند.

خبر روز

 سرمربی سابق ایران در
7۱ سالگی دکترا گرفت!

کارلوس کی روش، سرمربی سابق تیم ملی 
ایران، در کشــورش  پرتغال درجــه دکترای 
افتخاری دریافت کــرد.   به گزارش »ورزش 
سه«، دانشــگاه لوســوفونا در پرتغال اعلام 
کرد به  کارلوس کــی روش به پاس یک عمر 
فعالیــت ورزشــی و نقش او  در پیشــرفت 
ورزش در پرتغال مــدرک دکترای افتخاری 
اهدا می کند.   بر اساس اعلام این دانشگاه در 
مراسمی که امروز برگزار  خواهد شد کارلوس 
کی روش ردای دکترا را به تــن کرده و از این 
پس با  عنوان دکتر کارلوس کی روش معرفی 
خواهد شد. مراســم در دانشــگاه  مرکزی 
لیسبون برگزار خواهد شد.  در بیانیه دانشگاه 
پرتغالی اشــاره شــده که کی روش یکی از 
 شناخته شده ترین مربیان فوتبال در پرتغال 
بوده که در سراســر دنیا  شناخته شده است. 
دانشگاه لوســوفونا همچنین به نقش او در 
 پیشــرفت ورزش و آموزش ورزش به ویژه 
فوتبال در پرتغال اشاره کرده  است.   کی روش 
مربیگری را از تیم های پایــه در پرتغال آغاز 
کرده و به عنوان  ســرمربی تیم ملی جوانان 
این کشــور قهرمان جام جهانی زیر ۲۰ سال 
 شده اســت. او همچنین سابقه هدایت تیم 
ملی بزرگســالان پرتغــال را  دارد. کی روش 
همچنین در آمریکا، ژاپن، امارات، آفریقای 
جنوبی، قطر،  مصــر، کلمبیا و تیم ملی ایران 
مربیگری کرده است. او به عنوان  دستیار سر 
الکس فرگوسن در منچســتریونایتد نقش 
مهمی داشــت و  ســابقه مربیگری در رئال 

مادرید از دیگر افتخارات فوتبالی او است.   
کی روش که در حــال حاضر تیم نــدارد در 
ماه فوریــه در یک مصاحبه  گفــت که قصد 
بازنشســتگی ندارد: »مــن هیچوقت برای 
پذیرفتــن یک  شــغل به بخــش مالی آن 
توجه نکــردم بلکه بــه دنبال ایــن بودم که 
 شــغلی جذاب پیدا کنم. مــن وقتی کاری 
را قبــول می کنم به دنبال لذت  بــردن از کار 
و تلاشم هســتم و دوســت دارم جایی کار 
 بکنم کــه  مهارت های فنــی و ذهنــی ام را

 به چالش بکشد.«

فوتبال جهان

عکس خبر

پدیده سابق سپاهان 
 UFC کنار قهرمان

محمدجــواد حســین نژاد، پدیده 
فصل گذشــته ســپاهان که با یک 
گل و یــک پاس گل شــروع خوبی 
در تیم جدیدش دینامو مخاچ قلعه 
روســیه داشــته، اخیــراً عکســی 
یادگاری با اســلام ماخاچف، یکی 
از ترســناک ترین مبارزها و قهرمان 

UFC گرفته است.

وقتی»غولسبز«ارتشطلاییرادرامانباضربهزدنبهپاشنهآشیلآنشکستمیدهد؛

الامان از خط دفاع سپاهان!
سریال شکست های سپاهان در رقابت  مرضیه غفاریان
 با تیم هــای آســیایی متوقف نشــد. 
طلایی پوشــان اصفهانی علیرغم اینکه ۱۶۴ روز است در رقابت های 
داخلی در برابر هیچ حریفی تسلیم نشده اند و با وجود اینکه در چهار 

هفته گذشته از فصل ۲۴ لیگ برتر با ۴ پیروزی صدرنشین 
این رقابت ها شده اند، سه شنبه شب برای پنجمین بار 

متوالی در نبرد با رقبای آســیایی تن به شکست 
دادند. شــاگردان مورایس با اینکه در اولین بازی 

خود در مرحله گروهی لیگ قهرمان آسیا)سطح ۲( 
یک بر صفر از حریف پیش افتــاده بودند، در ادامه ۲ گل از 

میزبان اردنی دریافت کرده و با دست خالی به اصفهان بازگشتند. 
شاگردان مورایس پیش از این نیز در چهار تقابل آسیایی و در مصاف 
با نمایندگانی از کشورهای عربســتان و امارات مغلوب شده بودند. 
پربیراه نیست اگر مدعی شویم پاشنه آشیل سپاهان در تمامی این 
بازی ها، چه در برابر آن حریفان قدر و چه در برابر رقیبی کم آوازه مانند 

الوحدات خط دفاعی ارتش طلایی بوده است. هرچند در بازی سه 
شنبه شب مهاجمان سپاهان هم همانند هفته های گذشته با بی 

دقتی خود موقعیت های به دست آمده را به راحتی از دست دادند اما 
این آسیب پذیری مدافعان طلایی پوش در برابر ضدحملات »غول 
سبز« بود که کار دست تیم مورایس داد. تزلزل در سد دفاعی سپاهان 
مربوط به امروز و دیروز و فصل جاری نیست. مدتهاست کارشناسان 
نسبت به این معضل هشدار داده اند اما گوش شنوایی برای رفع آن 
پیدا نشده، بعضاً هم منتقدان با اتهام تخریبگری علیه سپاهان مجبور 
به سکوت شده اند. اما بازی اخیر ســپاهان دادِ هواداران پرشور این 
تیم اصفهانی را هم درآورد. سپاهان در بازار تابستانی فرصت داشت 
تا با خریدهای مناسب شکاف ایجاد شده در دیوار دفاعی طلایی ها 
را ترمیم کند اما در عملکردی معکوس مهره های دفاعی خوب خود را 
هم از دست داد. اگرچه در این میان تیم اصفهانی سعی کرد با افزودن 
چند مدافع جوان جای خالی یارانی که از این تیم جدا شدند را پرکند 
اما خریدهای جدید ســپاهان تا به اینجا جواب نداده اند. مدافعان 
تازه وارد ســپاهان کم تجربه اند و برای آب دیده شــدن نیاز به زمان 
دارند اما سپاهان می توانست با استفاده از ستاره های دفاعی باتجربه 
خود ضعف بازیکنان جوانش را پوشش دهد  در حالی که در اقدامی 
عجیب دو مهره دفاعی باکیفیت طلایی پوشان یعنی محمد دانشگر 
و سیاوش یزدانی که در فصل گذشته هم نقطه ثقل خط دفاعی این 
تیم به حســاب می آمدند از ترکیب تیم مورایس کنار گذاشته شدند. 

در مورد دانشگر، سرمربی پرتغالی سپاهان مدعی شده خود بازیکن 
تمایل به جدایی دارد و نمی تواند بــه زور او را نگه دارد، هرچند در این 
باره هم این سئوال پیش می آید که چرا اگر دانشگر ساز جدایی کوک 
کرده بود، سپاهان حالا تصمیم دارد به ساز این بازیکن برقصد؟ چرا 

پیش تر با خرید جایگزین مناسب برگ خروج دانشگر از باشگاه 

اصفهانی را امضا 
نکرد که حالا دســتش در 

پوست گردو نماند؟
داستان سیاوش هم که دقیقاً 
معلوم نیست. برخی می گویند 

مورایس به ایــن بازیکن اعتقاد 
نــدارد اما برخــی دیگر در ایــن باره 

ادعایی دیگر دارند؛ در هرحال سرنوشت 
یزدانــی در شــرایطی در هالــه ای از ابهام 

قراردارد که با حضور او در بــازی با الوحدات 
ممکن بود ورق به نفع ســپاهان بر گردد. 
با همه اینها مثل روز روشــن اســت که 

سپاهان در خط دفاع ایراد دارد و اگر زودتر 
تکلیف این دو بازیکن روشن نشود و در 
صدد ترمیم خط دفاعی خود برنیاید بعید 

نیست در بازی های بعدی هم مجبور شود دست خالی میدان را ترک 
کند. فرقی هم نمی کند حریف بعدی سپاهان ایرانی باشد یا خارجی، 
رقابت این تیم در جبهه داخلی باشــد یا میادین بیــن المللی، نکته 
این است که خط دفاع ســپاهان این روزها با کوچک ترین تلنگری 
فرو می ریزد. ســنگربان این تیم هم در نهایت یکی دوبار می توانداز 
مهارتش برای نجات سنگر تیمش اســتفاده کند اما در نهایت او هم 
تسلیم می شــود. همانطور که در بازی با الوحدات دروازه اش را باز 
 شده دید، چه در برابر وینگر ۲۹ ساله ســنگالی و چه در برابر مهاجم

 ۱۸ ســاله اردنی! ســپاهان چاره ای ندارد جز اینکه؛ یا با خریدن دو 
مدافع توانمند به جای یزدانی و دانشــگر، این دو بازیکن را به درب 
خروج از باشگاه هدایت کند، یا از طرفی با سیاوش اتمام حجت کنند 
تا با رفع آنچه موجب نارضایتی مورایس یا باشگاه 
از او شده، در سپاهان بماند و در دفاع از سنگر 
این تیم اصفهانی بکوشد و از سوی دیگر آب 
پاکی را روی دست دانشگر بریزند تا خیال 
ترک سپاهان پیش از اتمام موعد قراردادش 
با طلایی پوشان را از سر بیرون کند. بی شک حضور 
این دو مدافع باتجربه در کنار مهره هــای دفاعی تازه 
وارد ســپاهان می تواند در بهبود عملکرد دفاعی طلایی پوشان 
تأثیرگذار باشد. ضمن اینکه مهاجمان این تیم اصفهانی هم باید 
دقت بیشتری چاشنی حملات خود کنند تا سپاهان حداقل اگر 
دروازه خود را باز شده دید بتواند گل های خورده را با گشودن 
سنگر حریف جبران کند. در غیر این صورت نه تنها سریال 
شکست های ســپاهانِ مورایس در رقابت های آسیایی 
ادامه دار خواهد شد بلکه هیچ بعید نیست طلسم شکست 
ناپذیری تیم اصفهانی در لیگ برتر هم به زودی شکســته شود. چه 
اینکه سپاهان در ۴ هفته ابتدایی لیگ )صرف نظر از مصاف با ملوانان( 
یا در برابر تیم های تازه وارد لیگ صف آرایی کرده یا در برابر تیم هایی 
که دومین فصل حضورشان در بالاترین سطح رقابت های باشگاهی 
فوتبال ایران را تجربه  کرده اند. شهرآورد اصفهان و تقابل با ذوب آهن 
می تواند سنگ محکی جدی برای شاگردان مورایس در رقابت های 
دخلی به حســاب آید. با این فرمان که سپاهان پیش می راند 
سبزپوشــان اصفهانی می توانند بعــد از متوقف کردن مدافع 
عنوان قهرمانی و زمینگیر کردن تراکتور مدعی در تبریز، به 
امتیاز گرفتن و مغلوب کردن همشــهری طلایی پوش 

خود هم امیدوار باشند.

هافبک ذوب آهن:

امیدوارم در شهرآورد اصفهان برنده شویم
هافبک ذوب آهن از هدف اصلی این تیم برای پیروزی در شهرآورد اصفهان خبر داد.

به گزارش »ورزش ســه«، کار بزرگ هفته چهارم لیگ برتر را ذوب آهن رقم زد که توانست در تبریز 
مقابل تراکتور پیروز شود. این ســومین برد متوالی گاندوها مقابل پرشــورها بود که در سه تقابل 
اخیرشان به دســت آمد. محســن آذرباد، بازیکن باتجربه ذوبی ها درخصوص برتری تیمش در 
مصاف با تراکتور در هفته گذشــته گفت: »فکر می کنم یک بازی بســیار بســیار خوب و تماشاگر 
پسندی از طرف هر دو تیم ارائه شــد. برای ما دیداری حیاتی و خارج از خانه بود که به ۳ امتیازش 
نیاز داشتیم. در مصاف با خیبر و هوادار هم می توانستیم امتیاز کامل را بگیریم اما متاسفانه اینطور 
نشد ولی احســاس می کنم این ۳ امتیاز که از تبریز گرفتیم شیرین تر از امتیازاتی بود که پیش از 
این می توانستیم بگیریم و نگرفتیم. تراکتور تیمی بسیار پرمهره است که چندین ملی پوش دارد و 

گرفتن ۳ امتیاز در خانه چنین تیمی کاری باارزش است.«
او درباره تصمیمش برای تمدید قرارداد با ذوب آهن توضیح داد: »وقتی از مس رفســنجان جدا 
شده بودم باید مقصد جدیدم را به نحوی انتخاب می کردم که هم بتوانم فوتبالم را به درستی ادامه 
دهم و هم از لحاظ شخصیتی شناخت مناسبی از باشگاه و کادر فنی داشته باشم و به همین دلیل 
ذوب آهن را انتخاب کردم. سال گذشته توانســتیم تیم پنجم جدول شویم و با وجود پیشنهادات 
جدیدی که دریافت کرده بودم تصمیم گرفتم یک فصل دیگر در خدمت ذوب آهن باشــم. تیم ما 
امسال هم تلفیقی از جوانان و باتجربه ها است و امیدوارم مثل فصل پیش بتوانیم امتیازات خوبی 
کسب کنیم و رتبه مان را نســبت به فصل پیش ارتقا دهیم. در کل فکر می کنم ماندنم در ذوب آهن 
تصمیم درستی بود.« هافبک ذوب آهن در خصوص دیدار بعدی این تیم که دربی اصفهان خواهد 
بود، عنوان کرد: »فکر می کنم این بازی هم بســیار تماشاگرپسند شود و امیدوارم که دست پُر و به 

عنوان تیم برنده بازی را به پایان برسانیم.«

سردار آزمون نامزد بهترین بازیکن ماه ادونک لیگ شد
ســردار آزمون یکی از پنج نامزد کسب عنوان بهترین بازیکن ماه آگوســت امارات است. به گزارش 
»ورزش سه«، صفحه رسمی مســابقات ادنوک لیگ پستی را منتشــر کرده و در آن، کاندیداهای 
کسب عنوان برترین های لیگ این کشور را منتشر کرده که در بخش مربوط به بهترین بازیکن، نام 
ستاره ایرانی شباب الاهلی نیز دیده می شود. سردار آزمون که توانست در ماه گذشته میلادی در دو 
بازی شباب الاهلی در ادنوک لیگ، برابر تیم های البطائح و عجمان، گل های پیروزی بخش تیمش 
را به ثمر برساند، یکی از نامزدهای کسب این جایزه است. البته مهاجم تیم ملی ایران در مسابقات 
جام بانک اسلامی ابوظبی نیز دو مرتبه موفق به گلزنی شــد که تأثیری در انتخاب بهترین بازیکن 
ماه آگوست امارات ندارد، چراکه تنها بازی های ادنوک لیگ مدنظر است. یکی از رقبای جدی سردار 

برای کســب این جایزه، عــادل تاعرابت، هافبک 
مراکشی سابق میلان، بنفیکا، تاتنهام و فولام 
است که بازوبند کاپیتانی النصر امارات را بر بازو 

بسته و در ماه آگوســت موفق شد در دو بازی، 
ســه مرتبه برای تیمش گلزنی کرده و دو پاس 

گل نیز بدهد. سفیان رحیمی، ستاره العین 
با یک گل و یک پــاس گل، آناتولی 

آبانگ بازیکن البطائــح با دو گل 
و عثمان کامارا مهاجم الشــارجه 
با دو گل نیز دیگــر کاندیداهای 
کسب عنوان بهترین بازیکن 

ماه لیگ امارات هستند.

مستطیل سبز
پنجشنبه  ۲۹ شهریور ۱۴۰۳ / ۱۵ ربیع الاول  ۱۴۴۶ / ۱۹ سپتامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱7۹



سال گذشته کلنگ احداث بیمارستان فوق تخصصی ۵۰۰ تخت خوابی ۲۵ آبان در 
شهرک امام حسین )ع( واقع در منطقه ۱۴ اصفهان با حضور مسئولان و جمعی 
از شهروندان به زمین زده شــد تا با قید فوریت احداث شود، اما تاکنون عملیات 
عمرانی ساخت آغاز نشده است.در گفت وگو با مسئولان علت تأخیر در اجرای این 
پروژه بررسی شده است. به گزارش خبرگزاری »ایمنا«، احداث بیمارستان فوق 
تخصصی ۵۰۰ تخت خوابی ۲۵ آبان از پروژه هایی بود که در منطقه ۱۴ اصفهان کلنگ 
زنی شد و قرار است با همت و تلاش اداره کل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان 
اصفهان در زمینی به وسعت ۵ هکتار با ۶۰ هزار متر مربع زیربنا در ۱۰ طبقه احداث 
شود و مرهمی بر درد بیماران باشد. کلنگ این پروژه بیست وپنجم آبان سال گذشته 
در سالروز حماسه و ایثار مردم اصفهان که یادآور تشییع ۳۷۰ شهید گلگون کفن 
عملیات محرم در ۱۳۶۱ است، با حضور رئیس سابق بنیاد شهید و امور ایثارگران، 
استاندار اصفهان، علی قاسم زاده شهردار اصفهان و جمعی از مسئولان به زمین زده 
شد. در آن روز، سیدامیرحسین قاضی زاده هاشمی، رئیس وقت بنیاد شهید و امور 
ایثارگران طی ســخنانی اعلام کرد که این بیمارستان محصول همدلی مسئولان 
استان است و امیدواریم به عنوان یک بیمارستان مدرن خدمتگزاری خوبی را به 
خانواده ایثار و شهادت و عموم مردم داشته باشد. همچنین سیدرضا مرتضوی، 
استاندار اصفهان نیز در سخنرانی خود تأکید کرد که احداث این بیمارستان، می تواند 
به توســعه منطقه ۱۴ )منطقه زینبیه( اصفهان نیز منجر شود از این رو پافشاری 
مدیریت استان، احداث بیمارستان در این منطقه بوده است، همچنین اعتبار پیش 
بینی شده برای ساخت این بیمارستان ۲۵۰۰میلیارد تومان است که از تهاتر املاک و 
اموال بنیادشهید و مساعدت سایر دستگاه ها محقق خواهد شد و به دستور معاون 
رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید به قید فوریت عملیات احداث این پروژه مهم 
بهداشتی درمانی آغاز خواهد شــد. با توجه به جمعیت زیاد کلان شهر اصفهان و 
مناطق اطراف آن، بیمارستان های اصلی این شهر اغلب با ازدحام بیماران روبه رو 
هستند، ساخت بیمارستان ۲۵ آبان می تواند بار کاری این بیمارستان ها را کاهش 
دهد و کیفیت خدمات درمانی را بهبود ببخشد، همچنین بیماران در این منطقه دیگر 
مجبور به ســفرهای طولانی به مناطق دیگر برای دریافت خدمات فوق تخصصی 
نباشند. برای پیگیری آخرین وضعیت این بیمارســتان به سراغ اهالی محل و 

مسئولان رفتیم تا از سرانجام عملیات اجرایی این پروژه جویا شویم.

احداثبیمارستانشمالشهراصفهاندرپیچوخموعدهها
منوچهر جدیدی یکی از ساکنان محله زینبیه می گوید: »حدود یک سال پیش 
گفتند که قرار اســت یک بیمارســتان ۵۰۰ تخت خواب بســازند و حتی معاون 
رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید کشور گفت که بودجه آن آماده است و به زودی 
عملیات احداث بیمارستان آغاز می شود؛ مردم از شنیدن این خبر خیلی خوشحال 
شدند، اما تاکنون هیچ کاری برای احداث آن انجام نداده اند. هنوز جای حفاری بیل 
مکانیکی که به جای کلنگ به محل آورده بودند هست، اما حتی یک آجر به اینجا 
نیاوردند. اگر کارفرما نیست، خود مردم حاضر هستند کارهای پروژه را انجام دهند، 

فقط نیاز به حمایت دارند.« 
»بعد از گذشت یک سال که از وعده احداث بیمارستان در شهرک امام حسین)ع( 
می گذره، هیچ اتفاقی نیفتاده و ما به شــدت از این شــرایط ناراحت هستیم. ما 
اینجا مرکز درمانی خوبی نداریم و اگر شرایط بیماری خاصی داشته باشیم باید به 
بیمارستان غرضی یا بیمارستان شریعتی مراجعه کنیم که از اینجا فاصله زیادی 
داره. خوب یادم هست که وقتی کلنگ این بیمارستان زده شد، مسئولان بنیاد شهید 
گفتند بودجه ساخت بیمارستان آماده است، اما تا حالا هیچ اقدامی انجام نداده اند 
و مردم از عمل به این وعده ناامید شــده اند.« اینها بخشی از درددل های حسین 
فلاحی یکی از ساکنان محله حصه شمالی است که از احداث نشدن بیمارستان 
فوق تخصصی ۲۵ آبان گلایه دارد. مجید رضوی یکی از اهالی قدیمی محله جلوان 
می گوید: »در این منطقه که بین محله های محروم زینبیه، دارک، حصه، ارزنان 
و جلوان قرار گرفته، قرار بود یک سال پیش توسط بنیاد شهید یک بیمارستان ۱۰ 
طبقه ساخته بشه اما حالا بعد از یکسال هیچ کاری نکردند. مسئولان نباید فراموش 

کنند که این مناطق در جنگ بیشترین نیروها را داشتند، اما حالا برای همان مردم 
یه بیمارستان درست نمی کنند. به نظر میاد با تغییر دولت، این پروژه هم فراموش 
شده باشه. خواهش می کنیم که به این مناطق بیشتر توجه بشه، چون مردم اینجا 
واقعاً محروم هستند و حتی برای ابتدایی ترین نیازهای درمانی خودشان مشکل 
دارند.« شهربانو عسکری از ســاکنان محله حصه شمالی می گوید: »فرزند من 
ناراحتی قلبی داره، یک شب حالش بد شــد، مجبور شدم او را به بیمارستانی در 
آن سوی شهر اصفهان ببرم؛ در آن وضعیت تا بیمارستان رسیدیم ممکن بود اتفاق 
بدی برای فرزندم بیفتد، اما اگه بیمارستان نزدیک بود، می توانستم سریع تر او را 
به دکتر و دارو برسانم و این نگرانی ها را نداشتم. واقعاً اینجا خیلی به بیمارستان 
احتیاج داریم. خواهش می کنم هر طور که می دانید کمک کنید این بیمارستان 
ساخته شود.« یکی از فعالان فرهنگی اجتماعی محله دارک می گوید: »این محله 
نزدیک به ۱۵ هزار نفر جمعیت داره؛ ما در "خانه احسان" کار می کنیم و بیمارهای 
صعب العلاج را شناسایی و تحت پوشش قرار می دهیم. اینجا مریض خیلی زیاده، 
از جمله بیماری های وحشتناک مثل سرطان که برخی به آن مبتلا هستند. وقتی 
پیگیر شرایطشان می شویم، می بینیم نه می توانند داروهای خود را تأمین کنند و نه 
مشکلاتشان را حل کنن. تنها کاری که ما می توانیم برای آنها انجام بدهیم این است 
که یک خیّر پیدا کنیم و مثلًا یک میلیون تومان ماهانه برای او کمک دریافت کنیم، 
اما این مبلغ کفاف مشکلات این بیماران را نمی ده. واقعاً لازم بود که یک بیمارستان 
اینجا ساخته بشه که تخصصی به مردم کمک کنه. اگر قرار بود بیمارستانی ساخته 

نشه، چرا کلنگ آن را به زمین زدند؟«

استانداریاصفهانبهطورحتمازبنیادشهیدمطالبهمیکند
معاون هماهنگی امور عمرانی اســتانداری اصفهان اظهار می کند: در منطقه ۱۴ 
شهرداری اصفهان، حسب ضرورت و نیاز، توافقی انجام شد که شهرداری منطقه 
زمین مناسبی را برای احداث بیمارستان فوق تخصصی ۲۵ آبان اختصاص دهد، 
البته موضوع فقط این نیست، زیرا زمین بســیار بزرگی است و ما در استانداری 
فرایند الحاق و تغییر کاربری آن را به محدوده شــهر تصویــب کردیم، همچنین 
کاربری این زمین که در مجموع مساحت زیادی دارد، به نحوی برنامه ریزی شده 
که ۵ هکتار از آن برای احداث بیمارســتان اختصاص پیدا کند. مهران زینلیان با 
اشاره به همکاری شهرداری و بنیاد شهید و امور ایثارگران استان اصفهان می افزاید: 
شهرداری در این پروژه به عنوان شــریک همکاری می کند، از یک طرف زمین را 
تأمین می کند و از طرف دیگر منافع خوبی نیز برای شهرداری در نظر گرفته شده 
است، همچنین قرار شد طبق قول رئیس وقت بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور 
بودجه این پروژه از طریق بنیاد شهید تأمین شود. وی با اشاره به مشکلات اجرایی و 
بودجه تصریح می کند: عملکرد اجرایی احداث این بیمارستان مطابق برنامه پیش 
نرفته است، زیرا قرار بود بخشی از بودجه از طریق فروش و مولدسازی بعضی از 
املاک بنیاد شهید تأمین شود، برای این منظور نیاز به همکاری استانداری اصفهان 
بود که ما اعلام آمادگی کرده بودیم، اما چندی بعد نظر بنیاد شهید درباره واگذاری 
آن املاک و اولویت ها تغییر کرد، به همین دلیل این اتفاق تاکنون رقم نخورده است. 
زینلیان بیان می کند: استانداری اصفهان به طور حتم از بنیاد شهید و امور ایثارگران 
مطالبه گر است، همچنین از مدیریت شــهری درخواست داریم که پیگیری های 
لازم را انجام دهند؛ اگر این پروژه عملیاتی نمی شود، گزارشی به استانداری ارائه 
دهند تا مشخص کند مذاکرات و برنامه های قبلی چرا انجام نشده است، زیرا اگر 
کوتاهی وجود داشته باشد، استانداری اصفهان بر اساس ضوابط و مراجع قانونی 

اقدام خواهد کرد.

قراراست۷۵۰میلیاردتومانتوسطشرکتاموالواملاکدراختیارشرکت
متدقرارگیرد

سرپرست اداره کل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان اصفهان اظهار می کند: موضوع 
درمان طبق قانون بر عهده وزارت بهداشت و درمان است، اما بنیاد شهید نیز با توجه 
به جامعه هدفی که در خدمت آن قرار دارد و نیاز مبرمی که آنها به درمان دارند، باید 

به این امر توجه ویژه داشته باشد، بنابراین لازم بود بنیاد شهید در موضوع تأسیس 
بیمارستان ها و مدیریت بیمارستانی ورود کند. 

محمد انصاری پور با بیان اینکه براساس مصوبه ای که در مرکز داشتیم، قرار شد در 
۵ استان کشور بیمارستان هایی احداث شود که یکی از این استان ها، اصفهان بود، 
می افزاید: بیمارستان فوق تخصصی ۲۵ آبان قرار است توسط شرکت متد )یکی 
از شرکت های وابسته به بنیاد شهید( احداث شود و منابع مالی آن را نیز شرکت 
اموال و املاک تأمین خواهد کرد. وی تصریح می کند: از ســال گذشته تاکنون، 
پیگیری های لازم در استان انجام شده است، به عنوان مثال، آزمایش خاک زمین 
این پروژه با توجه به قرارداد میان بنیاد شهید و اداره کل آزمایشگاه خاک، انجام 
شد؛ نتایج این آزمایش ها فروردین سال جاری به دست بنیاد رسید و به شرکت متد 
تحویل داده شد تا نقشه های اجرایی و مهندسی آماده و مراحل اجرایی پروژه آغاز 
شود. وی اضافه کرد: برای سال جاری، بر اساس مصوبه هیئت امنای بنیاد شهید 
و امور ایثارگران استان اصفهان، قرار است ۷۵۰ میلیارد تومان توسط شرکت اموال 
و املاک در اختیار شرکت متد قرار گیرد که این مصوبه نیز ابلاغ شده است و منتظر 
آغاز عملیات اجرایی آن هستیم. سرپرست اداره کل بنیاد شهید و امور ایثارگران 
استان اصفهان خاطرنشان می کند: موضوع مالکیت زمین پروژه که توسط خیری 
به بنیاد واگذار شده است، باید از طریق شهرداری منطقه و استانداری پیگیری شود؛ 
برای این منظور، لازم است زمین مذکور به شهر الحاق و مصوبه کمیسیون ماده ۵ 
آن اخذ شود؛ این نکته ضروری است، چرا که هنوز سند رسمی این زمین به نام بنیاد 
شهید انتقال داده نشده است و مشکل ماده ۵ باید رفع شود. انصاری پور می افزاید: 
انتظار می رود شهرداری و استانداری هرچه سریع تر نسبت به این امر اقدام کنند 
تا در صورت انجام عملیات اجرایی در سال جاری، سند رسمی زمین به نام بنیاد 

شهید باشد و فرایند اجرایی پروژه بدون مشکل ادامه پیدا کند.

احداثبیمارستانگامیبهسویاشتغالزاییوتقویتزیرساختهایدرمانی
است

مدیر منطقه ۱۴ شــهرداری اصفهان با اشــاره به پیگیری پروژه بیمارستان فوق 
تخصصی ۲۵ آبان اظهار می کند: این بیمارستان به عنوان یک پروژه مهم توسعه ای 
برای منطقه محسوب می شود، بنابراین شهرداری منطقه آن را به طور ویژه پیگیری 
کرد و با تخمین هزینــه اولیه ۲۵۰۰میلیارد تومان برای احــداث آن در منطقه ۱۴ 

شهرداری اصفهان جانمایی شد. 
محمدمهدی کریمی با اشاره به تأثیرات ساخت بیمارستان فوق تخصصی ۲۵ آبان 
در منطقه ۱۴ شهرداری اصفهان می افزاید: یکی از اهداف اصلی این پروژه، ایجاد 
اشتغال در منطقه است، زیرا منطقه ۱۴ بالاترین میزان نیروی آماده به کار را بین سایر 
مناطق این کلان شهر دارد و این پروژه می تواند به طور مستقیم در به کارگیری این 
نیروها کمک کند؛ همچنین ساخت این بیمارستان علاوه بر ایجاد خدمات درمانی، 
منجر به ایجاد تأسیسات جانبی همچون کلینیک ها، داروخانه ها و ساختمان های 
پزشکان خواهد شد و به بهبود محورهای مواصلاتی و تغییر در بافت شهری نیز کمک 
می کند. مدیر منطقه ۱۴ شهرداری اصفهان ادامه داد: شهرداری این منطقه ۵ هکتار 
زمین در شمال شهر اصفهان، بالای شهرک امام حســین )ع(، برای ساخت این 
بیمارستان اختصاص داد که با حضور سیدامیرحسین قاضی زاده هاشمی، رئیس 
وقت بنیاد شهید کشور و مقامات استانی، مراسم کلنگ زنی آن بیست وپنجم آبان 

۱۴۰۲ برگزار شد. کریمی با اشاره به موضوع به نام زدن زمین بیمارستان که خواسته 
سرپرست اداره کل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان اصفهان از شهرداری منطقه 
۱۴ برای آغاز عملیات اجرایی بیمارستان است، تصریح می کند: ادعای بنیاد شهید 
مبنی بر اینکه شهرداری هنوز مالکیت زمین را به آن ها تحویل نداده، نادرست است، 
زیرا ما تحویل زمین را با امضای شخص مسعود احمدنیا، مدیرکل وقت بنیاد شهید 
و امور ایثارگران استان اصفهان صورت جلسه کرده ایم. وی با بیان اینکه در نخستین 
جلسه شورای عالی شهرسازی کشور پیرامون زمین بیمارستان، مقرر شد ۲۶ هکتار 
زمین مربوطه به محدوده شهر الحاق شود و بعد مالک موظف است سند زمین را 
به نام بنیاد شهید بزند، ادامه می دهد: در آخرین جلسه شورای برنامه ریزی استان 
در بیست وهفتم مهر ۱۴۰۱ موضوع الحاق زمین بیمارستان به محدوده شهرداری به 
تصویب رسید و برای تأیید نهایی به شورای عالی شهرسازی و معماری کشور ارسال 

شده است که منتظر تأیید نهایی هستیم. 
مدیر منطقه ۱۴ شهرداری اصفهان با بیان اینکه بنیاد شهید آزمایش خاک زمین 
مربوطه و کلنگ زنی پروژه را انجام داده اســت، اما به دلایل داخلی بنیاد نتوانسته 
بودجه احداث بیمارستان را تأمین کند، خاطرنشان کرد: در آخرین جلسه کنترل 
پروژه در استانداری با حضور مدیرکل دفتر فنی استانداری و معاون هماهنگی امور 
عمرانی استانداری، قول داده شد که کار به سرعت آغاز شود. کریمی تأکید می کند: 
بنیاد شهید هنوز نقشه ها و پروانه ساخت پروژه را تهیه نکرده است، حتی اگر خیلی 
سریع عمل کنند، فرایند دریافت پروانه و تهیه نقشه ها حداقل ۶ ماه زمان نیاز دارد. 
وی با تأکید بر اهمیت جانمایی بیمارســتان فوق تخصصی ۲۵ آبان خاطرنشان 
می کند: موقعیت مکانی بیمارستان به دلیل نزدیکی به محورهای مواصلاتی مهم 
همچون فرودگاه، رینگ های ســوم و چهارم حفاظتی، همچنین ارتباط با مترو و 
ترمینال شمال شهر از اهمیت بالایی برخوردار است، بنابراین، این مکان می تواند 
محرک توسعه منطقه برای آینده باشد. مدیر منطقه ۱۴ شهرداری اصفهان با اشاره 
به استقبال عمومی و برگزاری مراسم کلنگ زنی بیمارستان ۲۵ آبان بیان می کند: در 
مراسم کلنگ زنی این بیمارستان، بیش از ۶۰۰ نفر از اهالی منطقه ۱۴ حضور داشتند 
که این نشان دهنده استقبال گسترده مردم و امید به توسعه منطقه بود؛ این مراسم 
در سالن ورزشی شــهرک امام حسین)ع( برگزار شد و ســخنرانی های مقامات 
استانی و ملی موجی از شادی و امید در بین مردم ایجاد کرد. کریمی با بیان اینکه 
پیگیری های مختلفی برای آغاز عملیات ساخت بیمارستان انجام شده، اما تاکنون 
اقدام عملیاتی چشمگیری در میدان پروژه مشاهده نشده است، عنوان می کند: 
مردم منطقه به طور مداوم از احداث نشــدن پروژه گلایه دارند؛ یکی از نگرانی های 
اصلی این است که پروژه بیمارستان فوق تخصصی به سرنوشت دیگر پروژه های 
دولتی که به دلیل کمبود بودجه معلق مانده اند، دچار شود؛ البته تأمین اعتبار این 
پروژه از منابع داخلی بنیاد شهید است و نباید درگیر مشکلات بودجه ای دولت شود.

 به گزارش »ایمنا«، ساخت بیمارستان فوق تخصصی ۲۵ آبان در منطقه ۱۴ اصفهان 
نه تنها گامی برای بهبود وضعیت بهداشت و درمان در این منطقه محروم خواهد بود، 
بلکه می تواند الگویی برای سایر پروژه های مشابه در سراسر کشور باشد؛ بنابراین، 
تسریع در اجرای این پروژه، علاوه برای ســاکنان منطقه، برای شهر اصفهان نیز 
ضروری است و می تواند به بهبود کیفیت زندگی و افزایش دسترسی به خدمات 
درمانی کمک کند و در کنار آن، فرصت های شغلی متعددی برای افراد متخصص 

و کادر درمانی ایجاد می کند.

پنجشنبه۲۹شهریور۱۵/۱۴۰۳ربیعالاول۱۹/۱۴۴۶سپتامبر۲۰۲۴/شماره۴۱۷۹

معاون عمران شهری شهرداری اصفهان با اشاره به آخرین وضعیت پروژه احداث 
دو سوله بزرگ تعمیرگاهی در توقفگاه شهید مهرابی برای تعمیر اتوبوس های شهر 

گفت: این پروژه تاکنون ۵۰ درصد پیشرفت فیزیکی داشته است.
به گزارش خبرگزاری »ایمنا«، اصغر کشاورزراد در بازدید از توقفگاه شهید مهرابی 
با اشاره به آخرین وضعیت پروژه احداث دو سوله بزرگ تعمیرگاهی در توقفگاه 
شهید مهرابی برای تعمیر اتوبوس های شــهر اصفهان اظهار کرد: این دو سوله به 

مساحت ۸۰۰۰ متر مربع )هرکدام ۴۰۰۰ متر مربع( است که با احداث این دو سوله 
حدود ۸۰ هزار متر مربع از فضای تعمیرگاهی توقفگاه شهید مهرابی آزاد می شود.

وی با بیان اینکه این پروژه تاکنون ۵۰ درصد پیشــرفت فیزیکی داشــته است، 
افزود: ۹۰ درصد اسکلت بندی این دو سوله انجام شده است.

معاون عمران شهری شهرداری اصفهان تأکید کرد: در حال حاضر این پروژه باید 
به مرحله بهره برداری رسیده باشد، اما با مشکلاتی مواجه شده است.

مدیرعامــل ســازمان ســرمایه گذاری و مشــارکت های مردمی شــهرداری 
اصفهان گفت: منطقــه یک شــهرداری اصفهــان به عنوان قلب تپنده شــهر، 
ظرفیت های متنوعی در حوزه ســرمایه گذاری و مشارکت های مردمی دارد و با 
هماهنگی مدیریت این منطقه به زودی فراخوان این پروژه ها برای مشارکت و 

سرمایه گذاری شهروندان اعلام می شود. 
مسعود حیدری در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به ظرفیت های ویژه منطقه یک 
شهرداری اصفهان اظهار کرد: ترمیم و بازسازی بافت و خانه های تاریخی برای 
ایجاد هتل بوتیک و کاربری های گردشــگری، از جمله این ظرفیت ها است که 
با توجه به جذابیت های آن برای گردشگران و علاقمندان حوزه میراث فرهنگی 

می تواند فرصت مناسبی برای سرمایه گذاران بخش خصوصی فراهم کند. 
وی در ادامه عنوان کــرد: از دیگر جذابیت های منطقه یک شــهرداری اصفهان 

استفاده از ظرفیت های تجاری آن است، همچنین هسته مرکزی این کلان شهر 
به واسطه اســتقبال شــهروندان و وجود ظرفیت های متنوع تفریحی، فرصت 
مناسبی برای توســعه ظرفیت های تجاری است و شــهرداری این کلان شهر از 

پیشنهادات فعالان اقتصادی استقبال می کند.
مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری و مشــارکت های مردمی شهرداری اصفهان 
استفاده از بافت فرســوده منطقه برای ساخت وساز و مشــارکت با انبوه سازان 
را از دیگــر ویژگی های خاص منطقه یک برشــمرد و ابراز کرد: بــه دلیل تراکم 
جمعیتی و کمبود ذخیره ملکی، همواره ســاخت و ســاز در ایــن منطقه دارای 
رونق خاصــی بوده و مورد اســتقبال شــهروندان قرار می گیــرد، بدین منظور 
 بی شــک فرصت مناســبی برای ســرمایه گذاری و مشــارکت در پروژه های 

این حوزه وجود دارد.

قاسم زاده:

۲۰اتوبوسبرقیواردشهراصفهانمیشود
معاون شهردار اصفهان خبر داد

ایجادایستگاههایجدیددوچرخهنسل۴درشهراصفهان

معاون شهردار اصفهان خبر داد

پیشرفت۵۰درصدیعملیاتاحداث۲سولهتعمیرگاهیدرپایانهشهیدمهرابی

مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری شهرداری اصفهان مطرح کرد

۳فرصتجذاببرایسرمایهگذاریدرمنطقهیکاصفهان

شــهردار اصفهان با بیان اینکه نخســتین محموله اتوبوس های خریداری شده 
طی چند ماه آینده به اصفهان می رسد، گفت: ۲۰ دســتگاه اتوبوس برقی در این 
محموله جدید قرار دارد و طی چند ماه آینده در مدار خدمت رسانی به شهروندان 

قرار می گیرد.
به گزارش »ایمنا«، علی قاسم زاده در بازدید از توقفگاه شهید مهرابی با بیان اینکه 
چند روزی اســت که حضور اتوبوس های دودزا در سطح شهر به چشم می خورد، 
اظهار کرد: طی پنج تا شش ماه گذشته شکایت از دودزا بودن اتوبوس ها افزایش 

یافته است و این مورد بعضی مواقع در سطح خیابان به چشم می خورد.
وی با بیان اینکه طی شش ماه گذشــته تعداد اتوبوس های دودزا در سطح شهر 
افزایش یافته است، افزود: طی دو سال گذشته این مقدار اتوبوس دودزا در سطح 
شهر نبود و حضور این اتوبوس ها به نفع شهر نیست. شهردار اصفهان تأکید کرد: در 
این راستا باید مدت زمان تعویض روغن این اتوبوس ها را تغییر دهیم و استاندارد 
را هوای پاک قرار دهیم، زیرا هوای پاک در این شهر از هر چیز دیگری مهم تر است، 

از این رو باید در راستای کاهش آلودگی هوا گام برداریم.
قاســم زاده با بیان اینکه اتوبوس های برقی طی دو تا ســه هفته آینده وارد این 
کلان شهر می شود، گفت: ایستگاه های شارژ این اتوبوس ها یک نیاز ضروری است 
که باید فعال شود. وی با بیان اینکه حداقل ۱۰ دستگاه اتوبوس برقی آماده تحویل 
به اتوبوسرانی اســت، ادامه داد: باید عجله کنیم تا همزمان با ورود اتوبوس های 

برقی، ایستگاه شارژ آنها نیز فراهم شود.
شهردار اصفهان در حاشیه این بازدید خاطرنشان کرد: در آستانه مهر و بازگشایی 
مدارس قرار داریم، در این راســتا قرار بود که اتوبوســرانی این کلان شــهر تعداد 
اتوبوس های آماده در ســطح شــهر را به ۹۰۰ دســتگاه افزایش دهــد که امروز 
)چهارشنبه( متوجه آمادگی ۹۰۸ دســتگاه اتوبوس برای قرار گرفتن مدار چرخه 
خدمت رسانی است. قاسم زاده گفت: امیدوارم سال تحصیلی جدید را با آرامش 

آغاز کنیم و حمل ونقل عمومی شهر خیلی دچار مشکل نشود.
وی با تشــریح موضوع خوبی که توسط شرکت واحد اتوبوســرانی در این جلسه 
گزارش داده شد، ادامه داد: تیم تعمیراتی اتوبوسرانی در حوزه فنی موفقیت های 
خوبی را در راســتای تعمیر اتوبوس های شهر به دســت آورده است که امیدواریم 
با تقویت این تیم، بتوانیم تعداد اتوبوســی که به هر علت زمین گیر شــده است 
را به مدار خدمت بازگردانیم. شــهردار اصفهان با بیان اینکه نخســتین محموله 
اتوبوس های خریداری شده طی چند ماه آینده به اصفهان می رسد، تأکید کرد: ۲۰ 
دستگاه اتوبوس برقی در این محموله جدید قرار دارد و طی چند ماه آینده در مدار 

خدمت رسانی به شهروندان قرار می گیرد.
قاسم زاده با بیان اینکه تعداد استاندارد اتوبوس های فعال در این شهر حدود ۱۲۰۰ 
تا ۱۴۰۰ دستگاه است، گفت: با این تعداد اتوبوس می توانیم با سر فاصله زمانی زیر 

۱۰ دقیقه به شهروندان خدمت رسانی کنیم.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان با اشاره به ایجاد ایستگاه های 
جدید دوچرخه نسل چهار در شــهر که دوچرخه های آن دارای قفل هوشمند 
است، گفت: این طرح که دو سال در مشــهد اجرا شده، نیاز به نیروی انسانی 

ندارد و کم هزینه تر است. 
حسین حق شــناس روز چهارشــنبه بیست وهشتم شــهریور در سی ونهمین 
برنامه »به احترام مردم اصفهان« با محوریت آیین آغاز فعالیت ستاد مهر شهر 
اصفهان و رونمایی از تجهیزات جدید ترافیکی اظهار کرد: ۲۱ موتورســیکلت با 

کمک شهرداری و پلیس راهور تجهیز شده است.
وی با اشــاره به ایجاد ایســتگاه های جدید دوچرخه نســل چهار در شهر که 
دوچرخه های آن دارای قفل هوشمند اســت، افزود: این طرح که موفق بوده 
و دو سال در مشهد اجرا شده است، نیاز به نیروی انسانی ندارد و کم هزینه تر 

است.
معاون حمل ونقل و ترافیک شــهرداری اصفهان از نصــب گیره های دوچرخه 

در ۳۰۰ مدرســه، ایســتگاه های مترو و اتوبوس در شــهر خبــر داد و گفت: 
دوچرخه هایی از گذشته در شهرداری وجود داشــت که با رنگ های مختلف 

بازسازی شده است و هم اکنون قابل استفاده است.
حق شناس تصریح کرد: بخشی از این دوچرخه های بازسازی شده در مناطق 
کم برخوردار در اختیار دانش آموزان پسر در مقطع متوسطه گذاشته می شود که 
برای اولین بار این طرح در راستای کاهش آلاینده ها و ترافیک اجرایی می شود.

وی تصریح کرد: از دو ماه پیش ۱۰ اسکوتر به صورت آزمایشی در مأموریت های 
شهری استفاده می شود تا اشکالات آن در ساخت، طراحی و مسیر عبور تست 
شود، در این راستا پیشــنهاد می کنیم تعدادی از این اســکوترها را در اختیار 

پلیس راهور قرار دهیم برای اینکه اعزام نیرو به مرکز شهر تسهیل شود.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان ادامه داد: مشکل برق تقاطع ها 
در یک اقدام جهادی از سوی شهرداری و پلیس در ۸۰ چراغ راهنمایی برطرف 

شده است و این طرح برای دیگر تقاطع های شهر ادامه دارد.

احداثبیمارستانشمالشهراصفهانبهکجارسید؟

همانهمیشگی؛درپیچوخموعدهها!



   

چاپخانه: شاخه سبز   آدرس:جاده قدیم قم- کاشان، خیابان امیرکبیر دوم، بوستان سوم، آخرین کارخانه سمت راست

صاحب امتیاز: شرکت توسعه رسانه برتر زاینده رود   
مدیرمسئول: بهمن زین الدین

سردبیر: پریا پارسادوست
نشانی: اصفهان، خیابان ارتش، جنب پل حسین آباد، ساختمان 119، واحد 3

تلفن: 8-36284167-031     فکس: 36284166
رتبه: 8    ضریب کیفی روزنامه: 55

منبع: بازار

سخنگوی شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان گفت: موضوع ترمیم شبکه  آب 
و فاضلاب بسیار جدی و مهم است و تا اواخر شهریور و اوایل مهر سال جاری 

این پروژه به پایان می رسد.
به گزارش »ایمنا«، اصفهان در دهه 1340 به عنوان نخستین شهر کشور از شبکه 
فاضلاب برخوردار شد و در حال حاضر با گذشت بیش از نیم قرن از اجرای این 
شبکه، بخش قابل توجهی از آن به دلیل فرسودگی، دچار شکستگی یا نشت 
می شود و به گفته مسئولان 30 کیلومتر از این شبکه باید به سرعت اصلاح شود.

هر چند در ســال های اخیر شــبکه فاضلاب بعضی نقاط شــهر اصفهان مورد 
بازسازی قرار گرفت اما واقعیت این اســت که بخش زیادی از خطوط شبکه 
فاضلاب سطح شهر همچنان دچار مشکل اســت و نمی توان با بازسازی های 

پراکنده از وقوع حوادث جلوگیری کرد.
نکته جالب توجه اینجاست که تأسیسات شهری به طور معمول در عمق یک تا 
دو متری سطح زمین اجرا می شود؛ به عبارت دیگر ضخامت پوشش تأسیسات 
شهری نسبت به لایه های زمین که تا صدها متر هم می رسد خیلی جزئی است 
و به طور معمول عمیق ترین سازه زیرســاخت در شهرها، مترو است که آن هم 
نه در همه جا، بلکه در بعضی ایســتگاه ها به 20 تا 30 متر می رسد و پس از آن 
شبکه های اصلی فاضلاب است که حدود 10 درصد طول شبکه فاضلاب شهری 
را شامل می شــود و عمق آن بین 5 و حداکثر در برخی نقاط خاص به 15 متر 
هم می رسد، اما عمده شبکه فاضلاب شهری در عمق کمتر از 4 متر ایجاد شده 
است. هرچند مشکل فرسودگی شــبکه فاضلاب تنها مربوط به ایران نیست 
و سایر شــهرهای دنیا نیز برای ترمیم و بازسازی شبکه های فاضلاب خود کار 
می کنند اما نباید فراموش کرد که فرسودگی شبکه های اصلی فاضلاب می تواند 
به کل زیرســاخت شــهر اصفهان تأثیر بگذارد و به همین جهت بازسازی آن با 

روش های مطلوب باید مورد توجه مسئولان ذی ربط قرار گیرد.
در همین راستا شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان از ابتدای سال جاری به 
ترمیم شبکه های آب و فاضلاب در نقاط مختلف شــهر پرداخته است که این 
مهم خود معضلات بزرگی همچون قطعی آب و ترافیک را به وجود آورده است.

همچنین به علت شرایط کم آبی و خشکی رودخانه زاینده رود، روند فرونشست 
زمین و تأثیرات آن در تشدید وقوع حوادث شکستگی شبکه های آب و فاضلاب 

فرسوده طی چند سال اخیر افزایش یافته است.
در محدوده خیابان پروین، حدود 3 ماه اســت که نیروهــای آب و فاضلاب 
کنار گذر و بخشــی از خیابان اصلی را برای ترمیم فرســودگی شبکه مسدود 
کرده اند که مخاطبان »ایمنا« و ســاکنان این محــدوده از این موضوع گلایه 
 دارند که خبرنگار »ایمنا« از سخنگوی شــرکت آب و فاضلاب استان اصفهان 

پیگیر این موضوع شد. 
مجید مختاری ، سخنگوی شــرکت آب و فاضلاب استان اصفهان به خبرنگار 
»ایمنا« گفت: موضوع ترمیم شبکه  آب و فاضلاب بسیار جدی و مهم است و تا 

اواخر شهریور و اوایل مهر سال جاری این پروژه به پایان می رسد.
وی افزود: بخش زیادی از شبکه فرسوده شهر اصفهان در مناطق پرتردد و شلوغ 
شهر می باشد و در حال حاضر پروژه بازسازی شــبکه فرسوده شهر اصفهان با 

تکنولوژی روز دنیا اجرایی می شود.
به گزارش »ایمنا«، لازم است وزارت نیرو جهت تخصیص اعتبار به استان برای 
بازسازی شــبکه های فرســوده و نیز برای تغذیه آبخوان ها جهت پیشگیری 
از تشدید فرونشست زمین نســبت به تأمین حقابه های کشاورزی و زیست 
محیطی زاینده رود و همچنین تالاب گاوخونی اقدام کرده و احیای زاینده رود و 

اجرای طرح های تأمین آب را تسریع کند.

با حضور معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان دو طرح مخابراتی 
در سطح این شهرستان به بهره برداری رسید. سایت BTS همراه اول شهر گلشن 
در جهت تقویت پوشش ارتباطی در روســتاهای تحت پوشش به بهره برداری 

رسید و مرحله اجرایی پروژه فیبر نوری شهرک صنعتی گلشن نیز کلید خورد.
گفتنی است؛ پس از این افتتاحات، جلسه ستاد تسهیل در فرمانداری شهرستان 

دهاقان با حضور مهندس حقیقت سرشــت، معاون هماهنگی امور اقتصادی 
اســتانداری اصفهان؛ دکتر شــهیر، مدیر کل دفتر هماهنگی سرمایه گذاری و 
اشتغال؛ علی جمشیدیان، فرماندار دهاقان؛ مهران قدوسی، معاون ارتباطات 
سیار مخابرات منطقه اصفهان؛ فرشید خزایی، رئیس اداره مخابرات شهرستان 

دهاقان و سایر رؤسای ادارات این شهرستان برگزار شد.

دبیر اجرایی سمپوزیوم ملی مجسمه سازی شاهین شهر گفت: طی برگزاری این 
سمپوزیوم سردیس 13 شهید شهرســتان شاهین شهر توسط 13 هنرمند مطرح 
کشور خلق می شود. احمد سلیمانی در گفت وگو با »مهر« با اشاره به اینکه نخستین 
سمپوزیوم ملی مجسمه سازی شاهین شهر در محل یادمان شهدای گمنام این شهر 
در حال برگزاری است، اظهار کرد: اگرچه برگزاری سمپوزیوم در ایران قدمت بالایی 
ندارد اما بعد از انقلاب و از سال 85 گردهمایی فعالان هنری به صورت محدود شکل 
می گرفت، تا اینکه در همان سال یک سمپوزیوم بین المللی از سوی شهردار وقت 
تهران در پارک چیتگر برگزار شد که به مقدمه و پایه ای برای برگزاری سمپوزیوم های 
ایران تبدیل شد. وی با اشاره به به چگونگی تبدیل سمپوزیوم ها برای خلق پرتره 
و سردیس ادامه داد: وقتی سمپوزیوم پارک چیتگر به پایان رسید آثار فاخری از 
هنرمندان ایران و جهان خلق شد. درعین حال بسیاری از هنرمندان، اطلاعاتی درباره 
سمپوزیوم نداشتند و در ادامه، جذب دانشجویان مجسمه سازی در دانشگاه تهران 
و دانشگاه هنر شروع شد، ضمن اینکه سید مجتبی موسوی مسئولیت اداره حجم 
شهرداری تهران را به عهده گرفت و نتیجه، آن شد که سمپوزیوم آهن نیز در عمارت 
عین الدوله تهران برگزار شد که موردتوجه هنرمندان و مردم هنردوست قرار گرفت. 
دبیر اجرایی سمپوزیوم ملی مجسمه سازی شاهین شهر افزود: سپس این ایده 
مطرح شد که اقدامی جهت ماندگاری یاد شهدای جنگ برگزار شود و به همین دلیل 
اولین سمپوزیوم سرداران شهید در تهران برگزار شد که طی آن، مجسمه برنزی 10 
نفر از سرداران شهید ساخته و در شــهر نصب شد، که البته این موضوع با برگزاری 
سمپوزیوم دوم و سوم ســرداران شــهید ادامه پیدا کرد و نزدیک به 100 تندیس 
سردیس شهدا ساخته شد و مورد استقبال مردم و مســئولین و هنرمندان قرار 
گرفت. در ادامه نیز شهرهای دیگر نیز برای برگزاری سمپوزیوم اقدام کردند که یکی 
از آنها کاشان بود که آن زمان سعید ابریشمی راد شهردار آن شهر بود و با حضورشان در 
شاهین شهر، ایده برگزاری سمپوزیوم مجسمه سازی شاهین شهر نیز شکل گرفت. 
وی با بیان اینکه در برگزاری سمپوزیوم علاوه بر خلق یک سردیس یا مجسمه، هنرِ 
یک منطقه تحت الشعاع قرار خواهد گرفت به اهداف و تأثیراتی که سمپوزیوم ها در 
پی خواهند داشت اشاره و تأکید کرد: سمپوزیوم، کارگاهی آموزشی است که طی 
آن، مردم در مدت چند روز از کارگاه مجسمه ســازی بازدیــد کرده و با روشِ خلق 
یک سردیس یا مجسمه آشنا می شــوند؛ درواقع به نظر من چنین رویدادی یک 
ترم دانشگاهیِ رشته هنر و حتی فراتر از کارگاه های دانشگاهی است که در سطح 
شهر برگزار می شود و فرصتی برای تبادل افکار با هنرمندانی است که در سطح ملی 
و بین المللی فعالیت دارند. سلیمانی با بیان اینکه در سمپوزیوم مجسمه سازی 
شاهین شهر سردیس 13 شهید این شهرســتان در مدت 10 روز توسط هنرمندان 
شاخص کشور ساخته خواهد شد در سطح ملی و بین المللی فعالیت دارند، افزود: 

شهدایی که برای خلق سردیسِ آنها انتخاب شده اند از سوی شهرداری شاهین شهر 
و با هماهنگی بنیاد شهید این شهرستان اعلام شده و هنرمندان بر اساس تصاویر، 
زندگی نامه و افق نگاه و تراوشات ذهنشــان نسبت به شهدای دفاع مقدس، این 
سردیس ها را خلق خواهند کرد. ضمن اینکه در این سمپوزیوم، سردیس 5 شهید 
ملی که توسط 5 هنرمند صاحب نام ساخته شد نیز رونمایی خواهند شد.وی با بیان 
اینکه هنرمندان همیشه یک قدم از جامعه خود فراتر هستند و این موضوع موجب 
شکل گیری آثار فاخری در زمان حیات آنها می شود، درباره متریال مورد استفاده 
برای خلق سردیس شهدا گفت: اولین سمپوزیوم شهدا در تهران با استفاده از گِل 
و دومین سمپوزیوم با خمیر مجسمه سازی برگزار شد. متریال مورد استفاده در 
سمپوزیوم شاهین شهر نیز خمیر مجسمه سازی است که با استفاده از آن، سردیس 
یا نیم تنه 13 شهید شهرستان ساخته می شود. سپس در همان روز و یا یک روز بعد 
نیز قالب گیریِ این سردیس ها به صورت فایبرگلاس توسط هنرمندِ قالب گیر انجام 
می شود که قالب فایبرگلاس می تواند در شهر نصب شده و یا در کارگاه ریخته گری به 
برنز تبدیل شده و سپس نصب شود. سلیمانی که قرار است خود نیز در سمپوزیوم 
مجسمه سازی شاهین شهر در کنار سایر هنرمندان به خلق یک یادمان برای شهید 
گمنام بپردازد، دراین باره گفت: برای خلق این اثر، از نقوش هندسی معماری ایرانی 
استفاده می شود که به خصوص در کاشی کاری و آینه کاری هایی اماکن مقدس 
دیده می شود. درواقع یادمانی که خلق خواهد شــد نقش یک شمسه دوازده پر 
است که به نیت امام دوازدهم شیعیان انتخاب شده و جای یکی از واحدهای این 
شمسه به عنوان نمادی از شهید گمنام خالی اســت. این یادمان از سنگ ساخته 
می شود که از مقاومت بالایی نیز برخوردار خواهد بود. به گزارش »مهر«، نخستین 
دوره سمپوزیوم ملی مجسمه سازی شاهین شهر با موضوع »سرداران شهید شهر« 
ازسوی شهرداری و شورای اسلامی این شهر تا 31 شهریور صبح ها از ساعت 8 تا 13 
و بعدازظهرها از ساعت 17 تا 22 در محل یادمان شهدای گمنام شاهین شهر، واقع 

در خیابان امام خمینی)ره(، بوستان انقلاب برگزار می شود.

دبیر اجرایی سمپوزیوم ملی مجسمه سازی شاهین شهر:
سردیس۱۳شهیدشاهینشهرتوسطهنرمندانبرجستهکشورساختهمیشود

سخنگوی شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان:
ترمیمشبکهآبوفاضلابفرسودهشهراصفهانبهزودیبهپایانمیرسد

با حضور معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان؛
۲طرحمخابراتیدرشهرستاندهاقانافتتاحشد
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